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ЧЕСТВАНЕТО НА 1 МАЙ 
КАТО ДЕН НА ТРУДА 
ЗАПОЧВА ОТ ЧИКАГО

В БАЛТИМОР 
МОЖЕ ДА СИ 
КУПИТЕ ДОМ ЗА $1

Румен Сали Шопов: Ромът виртуоз, звезда 
в академия „Бъркли“ и в цяла Америка

ОТБОРЪТ НА 14-ГОДИШНИТЕ 
МОМЧЕТА ОТ БЪЛГАРСКАТА 
ВОЛЕЙБОЛНА АКАДЕМИЯ В ЧИКАГО 
ЩЕ УЧАСТВА НА НАЦИОНАЛНО 
СЪСТЕЗАНИЕ ВЪВ ФЛОРИДА

ПРИКЛЮЧИ 14-О 
ИЗДАНИЕ НА 
ФОЛКЛОРНИЯ 
ФЕСТИВАЛ „ВЕРЕЯ“

на 9

на 26-27

на 23

на 17

на 24 - 25

БЪЛГАРИТЕ В САЩ И КАНАДАБЪЛГАРИТЕ В САЩ И КАНАДА
СЕ ГОТВЯТ ДА ПОСРЕЩНАТ СЕ ГОТВЯТ ДА ПОСРЕЩНАТ 
ПРАВОСЛАВНИЯ ВЕЛИКДЕНПРАВОСЛАВНИЯ ВЕЛИКДЕН

на 10-11

НУЖНИ СА СРЕДСТВА ЗА ПОДДРЪЖКАТА 
НА 70-МЕТРОВИЯ НАЦИОНАЛЕН 
ТРИБАГРЕНИК ОТ ЧИКАГО на 8
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ОТ РЕДАКТОРА

Добре дошли в брой 700 на BG VOICE – бла-
годарим ви за доверието и подкрепата!

Тази седмица станахме свидетели на нещо 
наистина историческо – за първи път бивш 
американски президент влезе в съдебна зала 
като криминално обвиняем. Гледката в съда в 
Манхатън беше определена от един от потен-
циалните съдебни заседатели като „нереал-
на“. И макар делото за парите, които са били 
платени на порно актрисата Сторми Даниелс, 
да е най-слабото от правна гледна точка, то 
ще е и най-скандалното и пикантно. Доказа-
телствата включват предполагаема сексуална 
връзка с порно актриса, ще има свидетелски 
показания от плеймейтка от бивш адвокат на 
Тръмп, превърнал се в негов враг и собстве-
ник на жълт таблоид. Очаква се процесът да 
продължи около 2 месеца. А ако Тръмп не 
се яви в съда по време на процеса – съдията 
го предупреди, че го очаква арест. И докато 
бившият президент е всеки ден в съдебната 
зала, неговият опонент Джо Байдън ще има 
възможност да бъде на срещи с избиратели 
и събития в ключовите щати, които ще решат 
изхода от изборите през ноември. Последни-
те проучвания показват движение в полза на 
сегашния обитател на Белия дом и изравнени 
нива на подкрепа след като Тръмп водеше в 
повечето проучвания през зимата. И ако сери-
озните юридически проблеми може да се ока-
жат решаващата спънка за Тръмп в третия му 
опит за Овалния кабинет (54% от независими-
те избиратели смятат, че обвиненията в Ман-
хатън са сериозни и ще им повлияят на избо-
ра), то битката за гласоподаватели, изглежда, 
ще се води по две теми – кризата по граница-
та и демонизирането на имигрантите срещу 
правата на жените и темата с абортите. 

Миналата седмица Върховният съд на щата 
Аризона върна в действие закон от 1864 го-
дина, който забранява абортите освен когато 
животът на майката е застрашен и всеки, кой-
то участва в такава процедура, носи наказа-
телна отговорност и го грози затвор. Законът 
е от времето преди Аризона всъщност да е 
щат и много преди жените в САЩ да имат пра-
вото на аборт. Така щатът, който през 2020 г. 
избра Джо Байдън, но тази година се счита-
ше сигурен за републиканците, отново се пре-
върна в спорен.

Тръмп побърза да се разграничи от случ-
ващото се в Аризона, но само предишния ден 
излезе с позиция, че според него въпросът с 
абортите трябва да се решава от отделните 
щати, а не на федерално ниво. Но думите и 

действията му ще продължат да го преслед-
ват в тази кампания. „В продължение на 54 
години се опитваха да отменят „Роу срещу 
Уейд“ (знаково решение на Върховния съд, 
което разрешаваше абортите в САЩ – бел. 
авт.). Аз го направих и съм горд с това, че го 
направих“, каза пред FOX News през януари 
Доналд Тръмп. По време на единствения си 
мандат като президент той назначи трима 
съдии във Върховния съд на САЩ, за които 
беше ясно, че са против правото на жените 
да избират какво да правят с телата си. Те не 
се бавиха много с отхвърлянето на знаковото 
решение „Роу срещу Уейд“. Сега въпросът е в 
центъра на кампанията и кара мнозина да се 
запитат – кои други права този Върховен съд 
и евентуален втори мандат на Тръмп ще бъ-
дат посечени и/или ограничени.

Изборите, дами и господа, имат последи-
ци – за данъците и образованието, за здрав-
ното осигуряване и елементарното право на 
един човек да контролира какво да прави сам 
с тялото си. По същата логика с абортите биха 
могли да въведат задължителна вазектомия 
за мъжете.

Действието в един от най-нашумелите се-
риали „Дневниците на прислужницата“ (The 
Handmaid’s Tale) се развива в държавата Ги-
лиад – обхваща голяма част от САЩ. Там же-
ните нямат право да четат, а служат само за 
разплод на богатата върхушка. Те са изнасил-
вани ритуално от богатите и от хората с власт, 
за да им раждат деца. Но това не става извед-
нъж – първо ограничават правото на аборт, по-
сле въвеждат правилото мъжете да разписват 
разрешително на жените си, за да си купят 
противозачатъчни от аптеката. В един момент 
жените са уволнени от работа, парите им са 
блокирани, а накрая тези, които могат да имат 
деца, са превърнати в робини за разплод. Кни-
га, написана през 1985 г., превърната в сериал 
през 2016 г. – един измислен свят, но авторка-
та Маргарет Атууд казва, че всяко едно нещо в 
книгата й, което описва ограниченията на пра-
вата или тормоза върху жените, съществува и 
се случва на отделни места по света. Книгата 
просто ги събира на едно място. Светът на Ги-
лиад не идва с революция и за една нощ, а бав-
но, постепенно и методично. На пътя на това 
завръщане в тъмното минало седят само изби-
рателите. Тази година е решаваща.

Ясен 
yasen@bgvoice.com

Делото в Манхатън и абортите 
в Аризона – нов обрат в 
кампанията за президент 
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Българските деца жънат успехи не само в 
математически и химически олимпиади. За 
голямо съжаление те са в първата петица по 
употреба на алкохол, класически и електрон-
ни цигари и канабис сред 15-годишните мла-
дежи. Това показват наскоро оповестените 
резултати от поредното международно срав-
нително изследване „Поведение и здраве при 
деца в училищна възраст – HBSC“, проведено 
през 2021-2022 г. в 44 държави от Европа и 
Канада. 

Данните за България
са стряскащи 
Изследването се провежда на всеки четири 

години, а и в предишното му издание българ-
ските ученици заемаха сходни позиции. По 
този повод германският всекидневник „Зюд-
дойче Цайтунг“ (ЗЦ) пише: „Деца, които още 
не са сменили млечните зъби, а вече са се на-
пивали повече от един път в живота си – в 
част от Европа това изобщо не е рядкост. В 
България например, където почти десет про-
цента от 11-годишните поне два пъти в жи-
вота си са били в опиянено състояние. Почти 
20% от българските момчета поне веднъж в 
живота си са пушили цигари“.

Проучването на Световната здравна ор-
ганизация (СЗО), което цитира германският 
вестник, се базира върху допитвания сред 
подрастващите. В обобщение неговите резул-
тати показват, че децата на възраст между 11 
и 15 години, които всъщност трябва да бъдат 
предпазвани от въздействието на упойващи 
вещества, в цяла Европа консумират такива 
вещества в сериозни количества. Това важи 
особено за алкохола. 

Таблицата сочи, че по този показател бъл-
гарските 15-годишни заемат четвърто място 
сред връстниците си от всичките 44 държа-

ви. 53% от момичетата и 55% от момчетата на 
тази възраст в България признават, че през 
последните 30 дни са употребявали алкохол. 

Най-много пият 15-годишните в Дания, 
следвани от тези в Италия и Германия. 

Вредите за младите
хора са огромни 
Едно проучване в България, направено 

през 2021 година от Националния център по 
обществено здраве и анализи, показа, че по-
ловината от учениците на възраст 10-19 го-
дини са опитвали алкохол (бира, вино, кон-
центрат и други), а средната възраст, на която 
са опитали за първи път алкохолни напитки, 
е 14 години. 

В проучването на СЗО 15-годишните бълга-
ри и българки заемат трето място по консума-
ция на електронни цигари. Над 30 на сто от 
децата в тази възрастова група в България са 
опитвали електронна цигара през последния 
месец – по-високи са стойностите само в Лит-
ва и в Унгария. Медиите посочват, че разпро-
страняването на електронните цигари е мно-
го сериозен проблем за общественото здраве. 
Авторите на доклада на СЗО пишат: „Проуч-
ванията показват, че младите хора реагират 
много чувствително на вещества като никоти-

на, защото техните мозъци все още се разви-
ват. Поради това младите по-лесно изпадат в 
зависимост“. 

СЗО критикува още факта, че електронни-
те цигари целенасочено се рекламират най-
вече с прицел към тази възрастова група. 
Още едно място напред в тъжните класации 
се придвижват 15-годишните българчета, ко-
гато става дума за пушене на обикновените, 
„горящи“ цигари. 32 процента от момичетата 
и момчетата в тази възрастова група в Бълга-
рия през последния месец са палили цигара 
– повече пушат само тийнейджърите в Дания 
(Гренландия). Пак на второ място са 15-го-
дишните от България в класацията за консу-
мация на канабис – по-напред са само връст-
ниците им от Канада. 

Ролята на родителите 
Германската агенция KNA цитира интервю 

със специалистката по лечение на зависимо-
сти Ренате Мале, която казва: „Родителите 
трябва да се подготвят да разговарят с децата 
си за упойващите вещества. Живеем във вре-
ме с толкова много възможности да се упоя-
ваш, колкото никога досега – както легални, 
така и нелегални. Родителите трябва да са до-
бре информирани, да познават фактите и да 
формират свое собствено убедително мнение 
по въпроса“. Тя припомня още, че подраства-
щите изпадат в зависимост много по-лесно 

от възрастните, а самите възрастни могат да 
им влияят в правилната посока със собстве-
ния си положителен опит. Още: Защо алкохо-
лът ви кара да ходите до тоалетна по-често? 
В последното проучване на СЗО важна роля 
за консумацията на упойващи вещества сред 
подрастващите играят и антипандемичните 
мерки. Но те само подсилват другите решава-
щи фактори. 

По повод предишното допитване на СЗО до-
цент Михаил Околийски, директор на бюрото 
на СЗО за България, каза пред „Свободна Ев-
ропа“: „Във всички 45 страни, в които се про-
вежда изследването „Здраве на децата в учи-
лищна възраст“, един от 4 младежи съобщава, 
че се чувства изнервен, раздразнителен, има 
проблеми със заспиването. Като цяло децата 
се чувстват несигурни. Но това, което е много 
характерно за българчетата е, че те са на по-
следно място по подкрепа, която чувстват, че 
получават от семейството си“, допълва доц. 
Околийски пред „Свободна Европа“. 

Родителите играят много важна роля, ко-
гато става дума за чувството на несигурност 
у децата, казва и Ренате Мале в интервюто 
си за „Зюддойче Цайтунг“, цитирано от KNA: 
„Който умее сам добре да регулира чувствата 
си, той няма нужда от външни средства. Това 
децата го научават най-напред в семейство-
то“. Децата трябва да разберат, че животът 
невинаги е удовлетворителен, казва тя.

БЪЛГАРИЯ

Почти 10% от 
11-годишните поне два 
пъти в живота си са се 
напивали

Българчетата още с 
млечните зъби, но 
вече са се напивали

Сн.: БГНЕС

Сн.: Pixabay
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Съпругата на 42-рия президент на САЩ 
Хилари Клинтън ще посети България за спе-
циална среща на Глобалната инициатива на 
Клинтън (Clinton Global Initiative – CGI) на 18 
май 2024 г. в София, по покана на Кирил До-
мусчиев.

Събитието ще събере световни лидери от 
публичния и частния сектор, за да идентифи-
цират начини за подкрепа на глобалния на-
предък на жените.

CGI е общност от утвърдени и изгряващи 
лидери, които работят заедно за създаване 
и прилагане на ангажименти за действие – 
нови, специфични и измерими решения за на-
лежащи глобални предизвикателства. Среща-
та в София е част от „Пътят към септември“ 
на CGI – ежегодни събирания за установяване 
на нови партньорства и инициативи преди Го-
дишната среща на CGI 2024 в Ню Йорк на 23 
– 24 септември, пише „24 часа“.

Домакин на събитието
през май в София е Кирил
Домусчиев, 
съосновател на инициативата Domuschiev 

Impact и член на Консултативния съвет на 
CGI. Domuschiev Impact беше партньор на сре-
щите на CGI през 2022 и 2023 г. в САЩ.

Форумът на 18 май ще събере повече от 
200 лидери, които ще работят заедно по ини-
циативи за подкрепа на женското лидерство 
и по-справедлив достъп до капитал, заетост 
и напредък. Ще бъдат споделени истории за 
програми, които успешно подкрепят женско-
то предприемачество и начините за разши-
ряване на тези усилия, както ще бъдат пре-
гледани и ангажиментите на CGI, които към 

момента стимулират напредъка в равенство-
то между половете и представителството в 
работната сила.

Събитието тази година е поредното след 
посещението на президента Бил Клинтън 
през май 2023 г. Миналогодишната среща в 
България спомогна за стимулиране на дейст-
вията по ангажиментите, утвърдени на Го-
дишната среща на CGI през септември 2023 
г. в Ню Йорк

Подробности за събитието през май 2024 г. 
ще бъдат обявени през следващите седмици.

Хилари Клинтън посети България за първи 
път преди повече от 25 години, идвайки в Со-
фия през октомври 1998 г. като първа дама 
на САЩ. По време на пътуването тя откри кон-
ференцията „Жените през 21. век“ в София“, 
давайки гласност на идеи за равни права и 
пълноправно женско участие в България и в 
цяла Югоизточна Европа.

БЪЛГАРИЯ

Хилари Клинтън 
пристига в България
Това е второто й 
посещение в Родината, 
след като през 1998 г. 
дойде в България като 
първа дама на САЩ

БОЯН ДИМИТРОВ
boyan@bgvoice.com

Сн.: ЕРА/БГНЕС
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Нужни са средства за поддръжка на вдиг-
натото от българи в Чикаго знаме, което се 
развява на 70-метров пилон край Пловдив. 
Заради силните ветрове в Тракийската низи-
на, трибагреникът трябва да се подменя на 
всеки три месеца. 

Дарения за поддръжката на националния 
флаг се събират на сайта: www.Bulgarianflag.
bg. Събраните средства ще бъдат използва-
ни още за поставяне на българското знаме 
на други обществени места като градски пло-
щади, паркове, училища и административни 

сгради с националното знаме. „Така ще създа-
дем атмосфера на патриотизъм и гордост на-
всякъде из България“, пишат на сайта органи-
заторите на инициативата.

Церемонията по издигането на трибагре-

ника с размери 15х20 метра на 70-метровия 
пилон се проведе на 24 март 2023 г. Той се 
намира на Околовръстното шосе в Пловдив – 
между Пещерско и Пазарджишко шосе.

Родолюбците от САЩ
събраха десетки хиляди
долари 
за изграждането на високия пилон. За из-

дигането му помогнаха и децата от ОУ „Кирил 
и Методий“ от село Кадиево. Знамето се развя 
след зрелищна церемония.

„Идеята се зароди между група приятели 
от Чикаго. Седнахме в ресторант „Механата“. 
Прочетохме, да бъдем честни, в новините, че 
чужденец е издигнал 50-метрово знаме. И ре-
шихме, че какви националисти сме ние, ако 
не издигнем най-високото знаме, което е до 
момента“ – каза Иван Цветков, един от орга-
низаторите на събитието, пред BG VOICE. „...
Все пак сме българи и макар живеещи в чуж-
бина, никога не забравяме потеклото. Мило 
ни е за Родината, макар доста хора ще кажат, 
че „какво правят в чужбина, защо не се приби-
рат в България като са такива родолюбци“, но 
истината е, че ние сме от много години в чуж-
бина, милеем за държавата.“

Иван Цветков сподели, че България е в сър-
цата им, макар и да са далеч от нея.

„Дай боже, един ден да се върнем, ние го 
правим и с цел да покажем на децата ни, че са 
българи. Да се връщат по-често в Родината, за 

да може да се приберем и ние“ – бяха негови-
те пожелания.

В момента на издигането му 

това беше най-високо
развяващият се 
български трибагреник. По-късно мина-

лата година националният флаг се развя на 
110-метров пилон на връх Рожен в Родопите.

„Събудих се една сутрин в Чикаго с иде-
ята да направим пилон и да развеем нацио-
налното знаме някъде в България, откъдето 
ще може да се вижда надалеч. Вечерта го об-
съдих с приятели в българското заведение 
„Механата“ в Чикаго и започнахме да правим 
проучване и да събираме пари за проекта“, 
разказва председателят на инициативния ко-
митет – строителният предприемач Владимир 
Павлов.

Само за няколко дни родолюбиви бълга-
ри от Чикаго събират десетки хиляди долари 
за изграждането на този пилон. Включват се 
и хора от района на Пловдив – някои даряват 
пари, други труд, време и техника. Имената на 
всички дарители са изписани върху мраморна 
карта на България, поставена до пилона.

От първоначалната идея до нейната реали-
зация минават по-малко от 4 месеца. Всъщ-
ност флагът трябваше да бъде издигнат на 
националния ни празник Трети март, но за-
къснение в производството отложи церемо-
нията с няколко седмици.

БЪЛГАРИЯ

Нужни са средства за поддръжката 
на 70-метровия национален 
трибагреник от Чикаго
Той беше издигнат със 
средства, дарени от 
българската общност в 
САЩ

ЯСЕН ДАРАКОВ
yasen@bgvoice.com
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В събота в Чикаго приключи 14-о издание 
на фолклорния фестивал „Верея“. Тази годи-
на участие в празника на българските народ-
ни танци, песни и музика взеха 43 състава от 
САЩ и Канада. 

На сцената в зала на Forest View Educational 
Center в Арлингтън Хайт излязоха около 500 
танцьори. За първи път участие взеха четири 
фолклорни формации – „Родина“ и „Извор-
че“ от канадската столица Отава, „Жарава“ 
от американската столица Вашингтон и фол-
клорният състав към училище „Хан Аспарух“ 
в Калифорния, каза пред BG VOICE основате-
лят на фестивала Константин Маринов. Тази 
година гост-участник във фестивала беше 
ансамбъл „Българче“, създаден от банатски 
българи от с. Винга, Румъния.

„Най-младият ръководител на състав, 
участник във фестивала, беше Кристиян 
Куртев от българско училище „Хан Аспарух“, 
Съни Вейл, Калифорния. Християн сам беше 
направил хореографията на своя ансамбъл“, 
написа във Facebook страницата на Гене-

ралното консулство в Чикаго генералният 
консул Светослав Станков, който беше спе-
циален гост на събитието. Той отправи поз-
дравления към всички участници и най-вече 
към Константин Маринов, идеолог и главен 
организатор на фестивал „Верея“. „Българ-
ският народен танц е колективен израз на 

любовта към родните традиции и универса-
лен символ на българската идентичност“, ко-
ментира Станков. 

Тази година 

фестивалът продължи
три дни 
Събитието започна с представяне на кни-

гата на Даниела Иванова-Найберг „Хореогра-
фът – културен герой“ в Център „Малката 
България“. По време на срещата имаше и раз-
говор за хореографското изкуство с доц. Геор-
ги Гаров. По време на тридневния фестивал 
за първи път беше изложена и експозиция на 
BG Craft Gallery от специално изработени за 
събитието дърворезба и картини.

„Мили приятели, фестивал „Верея“ завър-

ши, но емоцията, приятелствата, танците и 
изживяването – никога. Благодаря на всич-
ки, които помогнаха това да се случи“, напи-
са и организаторът Константин Маринов след 
края на фестивала.

Той съобщи и датите за следващото изда-
ние на „Верея“ – на 24–27 април 2025 г.

Приключи 14-о издание на 
фолклорния фестивал „Верея“
43 състава взеха 
участие в концерта

САЩ

ЯСЕН ДАРАКОВ
yasen@bgvoice.com
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Българите в САЩ и Канада се подготвят да 
посрещнат православния Великден с редица 
инициативи в цяла Северна Америка. Българ-
ските църкви вече напомниха празничната си 
програма. 

На Велики четвъртък, 2 май, се провежда 
Утринна служба, Василиева литургия, Велик 
маслосвет от 9:00 ч., а вечерната служба тра-
диционно започва в 19:00 ч. Поклонението 
пред Светата Плащаница на Разпети петък, 3 
май, обикновено продължава през целия ден, 
като църквите традиционно отварят врати в 
10 ч. Вечерната служба – Опело Христово, с 
лития около храма  започва в 19:00 ч.

Тържествената Пасхална Литургия е от 
23:00 ч. в събота с лития около храмовете. В 
неделя, на – Възкресение Христово, тържест-
вената служба е с традиционен час – 12:00 ч.

В Чикаго ще бъде даден и
Великденски празничен
обяд
Той ще бъде в неделя, 5 май, от 13:30 ч. в 

Българския православен храм „Св. София“, 
става ясно от Facebook страницата на Гене-

ралното консулство в Чикаго.  
Българският културен клуб в Лос Андже-

лис, който наскоро избра ново ръководство с 
обещание за повече български събития в гра-
да, заедно с православната църка „Свети Геор-
ги“, организира на Великден български събор. 
Той ще се проведе от 12 до 16 ч. в Cheviot Hills 
Parк. „Присъединете се към нас за ден, пълен 
с музика, забавления и български национални 
ястия за цялото семейство! За децата – фоку-
си, балони и face painting. Нека се съберем и 
отпразнуваме празниците заедно“, пишат на 
Facebook страницата си организаторите.

Асоциацията на българите в Синсинати от 
своя страна ще организира присъствена и он-
лайн Работилница и 

готварски клас за месене
и печене на традиционни
български козунаци 
на 4 май 2024 г. (събота). Това съобщи за 

рубриката „БГ Свят“ на БТА Диди Партридж – 
член на българското сдружение в Синсинати.

„За всички, които имат желание да участ-
ват в нашата предстояща Работилница за ко-
зунаци, но нямат възможност да присъстват 
на място, ще предоставим възможност и за 
онлайн включване в готварския клас“ – раз-
каза Диди Партридж и допълни, че на всеки 

желаещ да участва дистанционно, предвари-
телно ще бъдат изпратени списък с необходи-
мите продукти, както и линк към виртуална 
платформа за видео разговори.

Готварският клас ще започне в 13:00 ч. мест-
но време, когато Ирина Попова ще покаже тех-
ники за месене и „сплитане“ на козуначено тес-
то, както и „тънкости при неговото изпичане“.

На 5 май, Великден, Асоциацията органи-

зира великденско тържество. „Скъпи съна-
родници, дойде време да споделим с вас и 
детайли от програмата. Ще ви очакваме на 5 
май между 12:00 и 17:30 ч., за да празнува-
ме заедно и да си пожелаем „Христос Воскре-
се! Честит Великден!“, пишат от ръководство-
то на българската асоциация, представяйки 
официалната програма на празника. 

От информацията става ясно, че открива-

САЩ

Българите в САЩ и Канада 
се готвят да посрещнат 
православния Великден
Редица инициативи 
са планирани в цяла 
Северна Америка

Сн.: Българско неделно училище „Аз съм 
българче“, Орландо, Флорида

ЯСЕН ДАРАКОВ
yasen@bgvoice.com
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нето на великденското тържество ще бъде 
дадено в 13:00 ч. местно време с благослов 
от отец Стефан Костов. След това от 13:15 ч. 
възпитаници на Българското неделно учи-
лище „Родолюбие“ в Синсинати ще предста-
вят поетично-музикална празнична програма, 
включваща стихове и песни, посветени на Ве-
ликден и пролетните празници. 

След планирания тържествен великден-
ски обяд ще започнат и конкурсите за „най-
красив“ и „най-вкусен“ козунак, като журито 
ще обяви победителите в тях около 14:00 ч. 
местно време. 

В 14:45 ч. за децата ще бъде организирано 
търсене на великденски яйца, като програма-
та предвижда и „време за танци, традиционни 

детски игри навън, снимки с Великденския 
заек и викторина“. 

Българското неделно училище „Аз съм 
българче“ в Орландо, Флорида вече организи-
ра Клубен ден „Да помогна на мама за Велик-
ден“. По време на занятието на 28 април 

децата украсяваха
великденски яйца 
чрез традиционни и стари техники, изра-

ботваха декорации за дома и се включиха в 
голям групов проект и православна беседа. 

Българската общност в канадския столичен 
район Отава и Гатино ще организира отбеляз-
ване на православния Великден с пикник и 
лов на великденски яйца на 4 май 2024 г. (съ-

бота). Това съобщават членове на Българско-
то обществено сдружение чрез публикация 
във Facebook.

Събитието е планирано да започне око-
ло 13:30 ч. местно време в парк „Вритания“, 
Троли станция, където сънародниците ни ще 
могат да се съберат, за да празнуват заедно, 
докато най-малките членове на общността 
„опитат да тръгнат по следите на Великден-
ския заек и да открият изненадите, които той 
е оставил за тях“.

Организаторите отправят и напомняне към 
желаещите да се присъединят към празника 
да си носят „одеяла за пикник, храна и безал-
кохолни напитки, слънцезащитен крем и го-
лямо количество добро настроение“.

САЩ

Деца от Българското неделно училище 
„Св. Константин-Кирил Философ” в Атлан-
та за поредна година участваха в пресъз-
даване на обичая „лазаруване“. Това съоб-
щиха от образователното средище в своята 
страница във Facebook. 

„С поканата и съдействието на Фолклор-
на група „Роса“ най-малките носители на 
българските традиции се накичиха с цве-
тя и огласиха парка със своите песни“, по-
сочиха от учебното заведение и споделиха 
снимки от събитието. 

Български лазарки бяха забелязани и по 
улиците на Лос Анджелис.

Ученици от Българско училище „Св. св. 
Кирил и Методий“ във Ванкувър, Канада, 
също отбелязаха Лазаровден и Цветница 
и настъпващия Великден с творчески заня-
тия, по време на които изработваха пролет-
ни венци и декорация. 

„Днес в нашето училище беше един пре-
красен ден, изпълнен със срещи с прияте-
ли и обич към България, изразени чрез пес-
ни и спомени. Децата имаха възможност 
да изработят цветни венци, с които да ук-
расят домовете си, по повод настъпване-
то на великденските празници“ – пишат от 
екипа на Българско училище „Св. св. Кирил 
и Методий“ във Facebook страницата си и 
допълват „Нека тези цветни венци носят 

пролетно настроение и здраве на децата и 
техните семейства.“

Както БТА писа, Фолклорна група 
„Роса“е създадена от ентусиасти през 
2010 г. Целта е да се запазят и развият 
българската култура и традиции в САЩ. 
През първите две години се преподават 
само автентични български народни тан-
ци. От януари 2013 г. с помощта на хорео-
графа Веселин Василев групата разширя-
ва дейността си с хореографии на танци от 
различни български фолклорни области и 
започва да се изявява на различни съби-
тия и поводи, е посочено в сайта на фол-
клорната формация. 

Към училище „Св. Константин-Кирил 
Философ” в Атланта има детска градина 
за деца на възраст от две до четири години, 
както и подготвителна група за деца от че-
тири до седем години. Училището предлага 
обучение по български език и литература 
за деца от първи до седми клас. Предлага 
се и „фокусиране върху пропуските в гра-
матиката, речника, формалното писмено и 
речево общуване чрез занимания в клас и 
с участия в проекти с практическа насоче-
ност сред българската общност в Атланта 
– ученици над 11 години (след четвърти и 
пети клас)“, съобщава сайтът на просветно-
то средище. 

Българчета от САЩ 
и Канада празнуваха 
Лазаровден и Цветница

Сн.: Фейсбук/Българското неделно училище „Св. Константин-Кирил Философ“ в Атланта

Лазарки в Атланта

https://taniasells.com/IDX/70-W-Burton-PL-805-Chicago-IL-60610/10887394_MLSNI/0005604
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Танцува ви се ча-ча-ча, румба, джайв, пасо 
добле, танго, валс, куикстеп? В Чикаго вече 
ще има място, на което ще може да научите 
или да надградите уменията си във всички 
тези стилове. То се намира на 804 E Nerge Rd, 
Roselle, Illinois 60172 и се казва Fuego Dance 
Academy. Отваря врати съвсем скоро – за на-
чалото на новата учебна година, а вече може 
и да се запишете в някоя от многото групи на 
https://fuegodance.net.

Идеята е на българката Ася Пенкова. Тя е 
родена във Варна, където завършва Френска-
та езикова гимназия, след което следва във 
Франция реклама, но страната на романтика-
та обаче не се оказва нейното място и тя зами-
нава за Чикаго. Тук е от 2011 година. Завърш-
ва бакалавър моден бизнес в университета за 
изкуства Колумбия .

„В Чикаго нямаше място, на което да мо-
жеш да танцуваш всички тези стилове. По-
стоянно съм търсила, но не намирах. Никъ-
де например няма тренировки по пасо добле, 
който е 

един от най-красивите
латино танци

Един ден срещнах Иван Пенков и идеята се 
зароди. В Чикаго вече ще има такова място“, 
разказва Ася.

Нейният съмишленик и вдъхновение е 
едва на 21 години. Грабва я със своя финес. 

„Взел е най-хубавото от обществото тук. 
Той е невероятен танцьор“.

Тук се заражда и симбиозата. Ася, която 
има и друг бизнес в САЩ и нюх за добри идеи 
успява да убеди Иван, че двамата могат да на-
правят едно ново и невероятно място в Чика-
го. 

„Да не е сухо и скучно, а да е
ритмично“
Иван завършва в момента финанси и ико-

номика в Чикаго, но голямата му страст са 
танците. Той е от Пловдив, но живее от 13-го-
дишен в Щатите. Като дете дори не е очаквал, 
че ще покорява състезания с уменията си. 
Всичко започва, след като майка му буквално 
насила го записва да тренира спортни танци. 
По това време той е едва на 8. Оказва се обаче, 
че ритъмът му е в кръвта. До ден днешен той 
не е спирал да танцува.

Печелил е състезания по спортни и латино-

американски танци в България, първи места в 
София, Пловдив, Бургас, Стара Загора, Ямбол 
и др. В Щатите печели първо място в състе-
занието Windy City в Chicago. Първо място в 
Маями и второ в Wisconsin, има и други. Има 
опит като треньор на деца и възрастни.

„В хора като Иван в екипа няма да сме прос-
то място, на което да се потанцува. Ще под-
готвяме танцьори, които ще могат да се явя-
ват на състезания с наученото при нас“, казва 
Ася, която е и майка на две деца – на 5 и 10 
години. Тя се е сблъсквала с липсата на мес-
та, където децата й да се запишат, за да тан-
цуват. 

Тук се заражда и
другата идея
Младата майка е помислила и за най-мал-

ките, които са на годините на нейните деца. В 
школата ще могат да се записват бъдещи тан-
цьори от 5-годишна възраст. Те ще бъдат под-
готвяни на най-високо професионално ниво.

Плановете са да се привлекат и нови мен-
тори – поне 5-6 човека. Те ще показват всичко 
от света на латино танците на желаещите от 
16.30 до 20.30 часа. 

„Няма да спрем дотук. В момента провеж-
даме кастинги с танцьори от България, които 
да идват при нас за известно време“, продъл-
жава Ася.

Идеите от света на танците не спират. Във 
Fuego Dance Academy младоженците ще мо-
гат да научат и упражняват първия си сват-
бен танц, за да впечатлят гостите си, а не след 
време да се срамуват, когато гледат записи-
те от сватбата си. Професионалните танцьори 
ще подготвят и организират дори такива съ-

бития, за да може един от най-важните дни 
на влюбените двойки да изглеждат като изку-
ство, сътворено на сцена, а не просто покла-
щане в ресторант.

САЩ

Отваря врати първата българска 
академия по латино и бални 
танци в Чикаго
Fuego Dance Academy 
обещава: Няма да 
е скучно и сухо, а 
ритмично и бляскаво

БОЯН ДИМИТРОВ
boyan@bgvoice.com
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Прибирате се в България и ви трябва 
кола под наем. Едни от най-добрите в бран-
ша „рент- а-кар“ съветват да направите това 
предварително. Най-общо казано, колкото 
по-рано започнете да търсите, толкова по-
добра оферта за рент-а-кар ще получите. 
Три до шест месеца предварително е най-до-
брият срок. Осигурете си време за проучва-
не на компаниите и условията за наемане. 
Ако трябва да резервирате кола в последна-
та минута, ще платите много повече пари, от-
колкото ако направите това предварително. 
Освен това може да подберете по-подходящ 
автомобил за вас. От luckyrentacarbg.com 
предлагат огромен избор – автомобилите са 
автоматик, всички разполагат с климатик, 
може да си поръчате и допълнителна нави-
гация, която със сигурност ще ви отведе до 
любимото място за почивка.

Кога ще наемете рент-а-кар
В агенциите за коли под наем в България 

има ясно изразена сезонност. Рент-а-кар ком-
паниите обикновено са най-натоварени през 
летния сезон, когато се обслужват основно 
туристи. В този период е много вероятно да 
получите по-скъпа оферта. Именно заради 
това е хубаво предварително да запазите ав-
томобил, който ще ви чака на летището вед-
нага щом кацнете. Компаниите изискват само 
да въведете и номера на полета, за да могат 
да проследят точния час, в който ще пристиг-
нете, за да ви чакат с готова измита и заре-
дена кола, с която да започнете лятното си 
пътешествие. Ако направите това през май 
месец,- може да получите и 10% отстъпка с 
код MAY2410.

Друга ясно изразена тенденция при наема-
не на автомобили се забелязва през делнич-

ните дни. Тогава наемателите са предимно 
бизнес клиенти, които се нуждаят от превоз-
но средство, с което да обиколят града или 
страната за своите делови срещи и ангажи-
менти. Поради тази причина е много вероятно 
да получите по-добра цена за рент-а-кар през 
уикенда, отколкото през работните дни.

Откъде взимате колата
„Лъки Рент-а-Кар“ предлага удобната ус-

луга за доставка на резервиран автомобил до 
адрес в София, без допълнителна такса. Това 
включва Терминал 1 и Терминал 2 на летище 
София. Така, наемането на кола от летището 
е невероятно удобно. Ако пътувате до голям 
град със самолет, няма да е нужно да полз-
вате обществен транспорт или таксита, за да 
се придвижите до офис на компанията. Така 
може да спестите много повече средства, от-
колкото е цената на таксито или билетите за 
градски транспорт.

Къде искате да
върнете
колата
Връщането на колата под наем на място, 

различно от това, от което сте я взели, веро-
ятно ще ви струва по-скъпо. За повечето ком-
пании това важи с еднаква сила, независимо 
дали ще пътувате из страната, или оставяте 
автомобила в същия град.

Връщането на нает от „Лъки 
Рент-а-Кар“ автомобил на разли-
чен от наемането адрес, но в рамки-
те на същия град не се таксува допъл-
нително. Дължите еднопосочен наем 
само ако върнете колата в друг град.

Колко дълго ще ползвате
рент-а-кар
Като цяло правилото е следното – за колко-

то по-дълго резервирате кола, толкова по-ни-
ска ще бъде дневната ви цена. И ако плани-
рате дълго пътуване, може би е по-добре да 
се договорите за изгоден месечен наем на ав-
томобила.

Тип превозно средство
Всяка компания за наем на автомобили има 

различен начин за класифициране на пре-
возните средства, които наемате. Можете да 
сте сигурни, че колкото по-изискана и голяма 
е колата, толкова по-скъпа цена ще платите. 
Наемът на висок клас бизнес автомобили от 
топ рент-а-кар категория обикновено е с най-
високи тарифи.

Възрастта на шофьора
Ако сте на възраст под 21 години, дължите 

допълнителна такса, в зависимост от класа на 
автомобила под наем. Освен това шофьорите, 
които са под 21 години, може да нямат пра-
во да наемат превозни средства от високите 
класове.

За какво трябва да
внимавате обаче?
В България има много некоректни фирми, 

които искат прекалено голям депозит. Ос-
вен това те не блокират само сумата, а я по-
лучават като превод, което значително заба-
вя след това връщането й обратно в сметката 
ви. Не обясняват и на клиентите си каква за-
страховка да сключат. А това е изключител-
но важно.

Коректните фирми в България предлагат 
два вида застраховки – базова и пълна застра-
ховка. Втората може да ви спести много пари 
при евентуален инцидент. В нея са включени 
паркинг щетите, за които няма да платите и 
стотинка, ако евентуално се случат на някой 
препълнен паркинг близо до плажа по Бъл-
гарското Черноморие. Фирмата, която ви е 
отдала колата, ще има грижата да се свърже 
със застрахователя.

При по-тежък инцидент, също няма да бъ-
дете ощетени от оставения си депозит или с 

последващо плащане от кредитната ви карта. 
При по-сериозна катастрофа, ваше задълже-
ние е само да получите двустранен протокол 
или да се свържете с местното районно уп-
равление. С този документ собственикът на 
рент-а-кара ще уреди нещата със застрахова-
теля си. Важно е да се знае, че при употреба 
на алкохол или наркотици тази застраховка 
отпада. В такъв случай ще 

трябва да платите от вашия
джоб за всички щети по
автомобила
Базовата застраховка, която не се препо-

ръчва, покрива щетите по автомобила само 
до сумата на депозита, оставен за него. Всич-
ко над тази сума, ще трябва да бъде доплате-
но от човека, наел колата.

Друго важно нещо, което се изисква за на-
емането на автомобил, е валидна шофьорска 
книжка. Американската такава важи в Бълга-
рия, но само при определени условия. За да 
може да бъде призната от българската Пътна 
полиция, то тя трябва да бъде придружена от 
валидно преведен документ.

При спирането от Пътна полиция на шо-
фьор с невалидирана книжка, може да се 
стигне до спиране на колата от движение за 
6 месеца.

Предпочитаните компании в България 
предлагат и куп други удобства като докар-
ване на колата до летището, където на място 
се сключва договор за наем, прави се оглед 
на автомобила и се извършва плащането. За 
това е необходима валидна кредитна карта.

Фирмите предлагат и личен шофьор. Ако 
сте уморени след дългия път, то компанията 
може да ви предостави личен шофьор, кой-
то да ви закара до всяка една точка от стра-
ната. Ако пък сте решили да шофирате сами, 
то някои компании предлагат удобни големи 
автомобили, които са автоматик. Те са пред-
почитани основно от хората, живеещи и ра-
ботещи в САЩ.

Според направените проучвания, една 
от най-предпочитаните компании е Lucky 
Rent A Car BG.

БЪЛГАРИЯ

Прибирате се в България и 
ви трябва кола под наем? 
Запазете си я предварително
Вижте какви 
застраховки са 
необходими и какви 
предимства ще 
получите
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Сенатът подкрепи законопроект за разши-
ряване на програмата за подслушване на те-
лефонни разговори и прихващане на елек-
тронна кореспонденция на жители на други 
държави, заподозрени в тероризъм. Доку-
ментът беше одобрен от горната камара на 
Конгреса и ще бъде подписан от президента 
Джо Байдън. Програмата изтече в полунощ 
на 20 април и законопроектът ще я удължи 
до 2026 г.

Административно-бюджетното управление 
на Белия дом по-рано заяви, че подкрепя раз-
ширяването на раздел 702 от Закона за на-
блюдение на чуждестранни разузнавания. 
Както следва от разпространения документ, 
администрацията смята, че ако програма-
та не бъде удължена, американските власти 
ще загубят инструмент, който им позволява 
да идентифицират заплахи за сигурността на 
страната.

Поправка от 2008 г. към Закона, приет 
първоначално през 1978 г. дава на разузна-
вателните агенции правото без съдебно одо-
брение да подслушват телефонни разговори 
и да преглеждат електронна кореспонденция 
между чуждестранни граждани, които се на-
мират извън Съединените щати, но използ-
ват американски сателитни канали, комуни-
кационни центрове или интернет сървъри, 
включително тези, които са собственост на го-
леми компании. По принцип разузнавателни-
те служби нямат право да извършват подобно 

наблюдение на
американци без заповед 
Има обаче изключение – гражданите на 

САЩ могат да бъдат обект на програмата и да 
бъдат обект на наблюдение, ако имат контакт 
с чужденци, които са под наблюдение на раз-
узнаването.

Американски съд установи миналата годи-
на, че 

ФБР неправомерно е
търсило в базата данни
278,000 пъти 
за няколко години. 
Служители от разузнавателната агенция и 

министерството на правосъдието казаха, че 
програмата е била от решаващо значение при 
случаи на контрабанда на наркотици, чуждес-
транни заплахи за киберсигурността и тран-
сгранични престъпления.

Но разпоредбите на раздел 702 са били из-
ползвани многократно от правителствените 
агенции на САЩ за събиране и търсене в он-
лайн комуникациите на десетки хиляди аме-
риканци без заповед. 

Според доклад от 8 декември на Electronic 
Frontier Foundation (EFF), „агентите на ФБР са 
използвали базите данни на Раздел 702, за 
да проведат милиони търсения на комуника-
циите на американците, включително тези на 

протестиращи, активисти за расова справед-
ливост, 19,000 дарители на кампания в Кон-
греса, журналисти и дори членове на Кон-
греса. Това изявление на EFF се основава на 
констатациите на доклад от 297 страници от-
носно наблюдението по раздел 702, публи-
куван на 28 септември от Съвета за надзор 
на неприкосновеността на личния живот и 
гражданските свободи (PCLOB), орган, натова-
рен от Белия дом да наблюдава и разследва 
функционирането на наблюдение без основа-
ние от страна на разузнавателните служби. 

В раздел, наречен „Неподходящи запит-
вания“, например, PCLOB докладва, че ана-
лизатор от полеви офис на ФБР „рутинно 
е задавал въпроси за имената на жертви и 
свидетели на престъпления, въпреки че не е 
имало основания да се смята, че ще има ня-
какво значение информация в базата данни 
на Раздел 702.“ 

В друг раздел, наречен „Запитвания, свър-
зани с дейности по Първата поправка“, до-
кладът казва, че агент на ФБР „е извършил 
141 запитвания на идентификатори, свърза-
ни с активисти, които са били арестувани във 
връзка с протест срещу убийството на Джор-
дж Флойд във Вашингтон, окръг Колумбия 
между 3 юни и 5 юни 2020 г., въпреки лип-
сата на каквато и да е причина да се смята, 
че ще има информация за тези лица в базите 
данни по раздел 702.“ 

Тези два кратки примера доказват, че пре-
пратките към защитения статут на граждани-
те на САЩ в правилата на раздел 702 са на-
пълно фалшиви. Базата данни за електронни 
комуникации, събирана от правителството на 
САЩ, съдържа всички, независимо дали са 
граждани на САЩ или не. 

Според EFF, сега се разработват планове за 
разрешаване на „използването на тази безот-

четна и извън контрол програма за масово на-
блюдение като нов начин за проверка на тър-
сещите убежище чрез пресяване на техните 
цифрови комуникации… Този нов орган пред-
лага да се даде възможност на имиграцион-
ните служби да проверяват цялата история на 
комуникацията, преди да решат дали даден 
имигрант може да влезе в страната.

През декември Сенатът гласува и разши-
ряване на правомощията си за наблюдение. 
Така правоприлагащите агенции като ФБР и 
ЦРУ могат да продължат да преглеждат исто-
рията на сърфиране на американски гражда-
ни без необходимост от съдебна заповед. 

Някои дори предполагат, че законът позво-
лява на управляващите да 

шпионират своите
политически опоненти без
последствия 
Все по-голям брой хора сърфират в мре-

жата чрез VPN, за да попречат на техния ин-
тернет доставчик да проследява онлайн на-
виците им точно поради тези причини. Но в 
този случай ФБР вече може да поиска регис-
трационни файлове и от вашия VPN достав-
чик. Смартфоните, въоръжени с микрофони, 
камери и възможности за проследяване, мо-
гат изведнъж да започнат да изглеждат дос-
та зловещи. 

Допълнителни проучвания разкриват, че 
всички мнения, които се осмеляват да се от-
клонят от официалния наратив, се етикетират 
като фалшиви новини или дезинформация и 
се премахват незабавно и дори като метод за 
цензуриране на несъгласието. 

Ако погледнете назад във времето, Клайв 
Хъмби, мозъкът зад Tesco Clubcard, пръв каза, 
че информацията е новият петрол през 2006 
г. Но говорителят на TED, Джеймс Бридъл, 

твърди, че тя всъщност е новата ядрена енер-
гия, която може да навреди. 

Едуард Сноудън веднъж каза, че „да твър-
диш, че не те е грижа за правото на личен жи-
вот, защото нямаш какво да криеш, не е по-
различно от това да кажеш, че не те е грижа 
за свободата на словото, защото нямаш какво 
да кажеш“. Той добави: „Когато казвате „Ня-
мам какво да крия“, вие казвате „Не ме инте-
ресува това право“. 

Cloudflare наскоро съобщи, че използване-
то на интернет се е увеличило с 40 процен-
та в Сиатъл по време на пиковия период на 
пандемията. От уюта на домовете си, потре-
бителите продължиха безкрайно да превър-
тат надолу емисиите с новини и да се разсей-
ват със забавления. 

Технологията, която е разработена, за да 
ни обедини, никога не трябва да ни разделя. 
Личните данни и навиците за сърфиране, кои-
то се управляват чрез алгоритми, както и бази 
данни, могат да се използват за изграждане 
на профил на това кои сме ние и за прогнози-
ране на бъдещите ни действия. 

Когато кметът Бил де Блазио призова жи-
телите на Ню Йорк да използват техноло-
гията на своите смартфони, за да доносят 
нарушителите на правилата за социална 
дистанция, общностите се обединиха в на-
водняването на услугата със снимки и меме-
та. Мащабът на реакцията принуди града да 
спре услугата временно.

Има ли доказателства, че програмите за 
масово наблюдение позволяват на правител-
ствата да защитават гражданите и да спася-
ват животи? Или рискуват да бъдат използ-
вани като инструмент за дискредитиране на 
всеки, когото властите смятат за заплаха? 
Това са все дебати, които всички трябва да 
водим. 

Подслушват ли ЦРУ и ФБР 
американските граждани

САЩ

Закон предизвика 
безпокойство сред 
гражданите

ВАЛЕРИЯ ДИНКОВА
valeria@bgvoice.com

Сн.: Pixabay
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Говорете с България на най-добрите цени с

Без никакви такси

1. Serdika Deli
4750 25th Ave, Schiller Park, IL

2. Jim's Liquor
9290 W Irving Park Rd, Schiller Park, IL

3. Malincho Euro Market & Deli
1475 Lee St, Des Plaines, IL 

4. 4. Jim's Liquor - магазин в Bensenville
460 W Irving Park Rd, Bensenville, IL
там има български алкохол и по-ниски 
такси на стоките, понеже не е в Кук Каунти

България Домашен 4 ¢/min
България Мобилен 8.5 ¢/min

Домашен 125 мин.  
Мобилен 58 мин.

Купете онлайн от

или купете от следните магазини:
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Продължение от предишния брой

ПРИЧИНА N3:
ЛИПСА НА ФИНАНСОВИ 
ВЪЗМОЖНОСТИ 
Тази може би е една от най-разпpостране-

ните причини да се избягва помощта и съве-

тите на финансови специалисти. Страхът, че 
струва много пари да се изготви стратегия и 
начин, чрез който да можем да сме сигурни, 
че каквото и да се случи с нас, семейството ни 
ще бъде финансово обезпечено. 

Когато работя над определена стратегия за 
хора, които имат такава цел, често се случва 
да попадна на притеснения от финансово ес-
тество. Много от хората си мислят, че тряб-
ва да заделят колосални суми всеки месец, 

но в поне 80% + от случаите това въобще не 
е така, особено, ако говорим само за протек-
ция и оставим инвестирането за бъдещето 
извън контекста за момент. При повечето се-
мейства една адекватна протекция на дохода 
и напълно изготвено завещание от професио-
нални адвокати варира между $50 и $100 на 
месец. За много от нас това е по-малко от па-
рите, които оставяме в кафенето и много по-
малко от това, което оставяме в ресторантите, 
а тук все пак говорим за сигурността на се-
мейството ни. 

Мисля, че го до голяма степен сме неинфор-
мирани и асоциациите, които си правим без 
да имаме правилната и пълна информация за 
тези неща, ни карат да изпадаме в паника, че 
те струват твърде много и не можем да си ги 
позволим. Но какво сами се убеждавате, това 
не е въобще така, просто става въпрос за же-
лание и загриженост след като вече знаем, че 
цената не би била проблем за повечето от нас. 

ПРИЧИНА N4:
ЛИПСА НА ДОВЕРИЕ 
Според статистиката 4 от 10 семейства каз-

ват, че не се направили завещание и искат да 
имат такова, но не могат да преценят на кого 
да се доверят да се грижи за децата им, ако 
нещо се случи с тях. 

Особено при нас българите – вече няколко 
пъти ставам свидетел на хора, които искат да 
имат адекватна протекция чрез застраховка-
живот и завещание, но открито се притесня-
ват кого да помолят да се грижи за децата им, 
ако нещо се случи с тях. Това е много логично 
като се има предвид, че повечето ни роднини 

са в България, за много от нас е трудно да се 
доверим на хора, които познаваме от сравни-
телно скоро, а и да товарим тях с тази отго-
ворност. 

Истината е, че това е нещо, което е наис-
тина важно и дори да се наложи да посочим 
приятел, който може да ни помогне времен-
но с тази отговорност, ние все пак можем да 
се обърнем и към роднините си в България, 
които могат да бъдат упоменати и в завеща-
нието, и в застраховката. Много от хората не 
знаят това и се притесняват, но няма място за 
притеснения, ако това е нещо, което искате да 
направите. Като допълнение обаче, трябва да 
имате някой познат тук, който знае детайли-
те по тези документи и би помогнал в случай 
на нужда всичко да бъде изпълнено по изря-
ден начин. Не забравяйте също така, че вина-
ги можете да променяте и хората, които сте 
избрали, така че не приемайте нещата като 
крайно решение, защото каквото и да реши-
те, контролът си остава във ваши ръце. 

Ако намирате информацията за полезна, 
чувствайте се свободни да я разпространява-
те сред приятели и познати, които също биха 
искали да знаят как да работят с парите си по-
ефикасно. 

Надявам се, че наблюденията ми, които 
споделям с вас днес, ще ви помогнат да наме-
рите финансовите си приоритети и ще ви на-
сочат в правилната посока.

Ако имате въпроси, коментари и идеи 
към мен с удоволствие бих ги отговорил 
на личния ми телефон: 224 522 2413 или 
на електронната ми поща: Coach_Angel@
MyOwnMoneyCoach.com.

ВАШИТЕ ПАРИ

АНГЕЛ САПУНДЖИЕВ
 Coach_Angel@MyOwnMoneyCoach.com

Малките парченца 
от финансовия пъзел 
понякога могат да ни 
костват всичко…

Какво липсва във 
финансовата ни 
стратегия? – III част

Финансови съвети

Сн.: Pixabay
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Властите на Балтимор одобриха програма, 
която ще продава празни, изоставени жили-
ща, притежавани от града, само за 1 долар, в 
опит да съживи райони, поразени от престъп-
ност и разрушение. Програмата, подкрепена 
от кмета Брандън Скот, ще предложи повече 
от 200 свободни имота, собственост на града, 
на жители, които се ангажират да ги ремон-
тират и живеят в тях. Общинският съвет вече 
одобри тази мярка. Градският съвет за оценка 
гласува програмата, въпреки отпора от прези-
дента на градския съвет Ник Мосби. 

Бордът прие новата структура на ценооб-
разуване за градски свободни жилища на уе-
бсайта „Купете в BMore“ с гласуване четири 
към едно, където Мосби беше единствената 
опозиция. 

В Балтимор има над 13,500
свободни имота, 
близо 900 от които са собственост на града, 

според Министерството на жилищното стро-
ителство и развитието на общността. Програ-
мата с фиксирани цени ще се прилага само за 
определени градски имоти, пише на страни-
цата на уебсайта на DHCD. 

Каква е уловката?
Тези, които купуват жилище в програмата, 

трябва да обещаят да ремонтират имота и да 
имат поне 90,000 долара, за да го приведат 
във вид, годен за живеене. 

Собствениците също трябва да се премес-

тят в рамките на една година и да останат в 
дома пет години. 

По време на срещата в сряда Мосби каза, 
че програмата не разполага с предпазни мер-
ки, които да гарантират, че жителите на града 
няма да решат да напуснат тези квартали, ко-
гато условията им се подобрят. 

Кой може да си купи
дом за $1? 
Като част от програмата само индивидуал-

ни купувачи и тръстове за общинска земя ще 
могат да закупят имотите за $1. Организаци-
ите с нестопанска цел с 50 или по-малко слу-

жители ще плащат 1,000 долара. Програмата 
на Балтимор е предназначена да даде пре-
димство на индивидуалните купувачи пред 
строителните предприемачи, които ще трябва 
да платят 3,000 долара на жилище. Предла-
гат се безвъзмездни средства за обновяване 

на дома в размер на 50,000 долара, но полу-
чателите трябва да бъдат предварително одо-
брени, за да получат заема.

Някои организации с нестопанска цел вече 
призоваха града да предприеме действия сре-
щу предаването на повечето домове на стро-
ителни предприемачи, което може да повиши 
цените и да изтласка бедните жители от па-
зара.

Празните жилища са постоянен проблем в 
град Балтимор, където един от най-високи-
те нива на престъпност в Съединените щати 
е концентриран в няколко квартала с висока 
бедност, пише USA Today.

Мярката напомня на програмата на Балти-
мор за 

„дом в долари“
от 70-те години 
на миналия век, която предлагаше на соб-

ствениците имоти за един долар, ако ги рено-
вират. Подобен опит беше направен и в Ню-
арк, Ню Джърси.

Има много фактори, които допринасят за 
големия брой изоставени къщи в Западен 
Балтимор. Районът претърпя значителен ико-
номически спад през годините, което доведе 
до спад в стойността на имотите и повише-
ни нива на бедност. Това затрудни много соб-
ственици да поддържат домовете си или да 
ги продават на разумна цена. 

Западен Балтимор претърпя и значителен 
спад в населението през годините, което до-
веде до излишък от жилищен фонд. Това съз-
даде ситуация, при която има повече домове, 
отколкото хора, които да ги обитават, което до-
веде до увеличаване на процента на свобод-
ни работни места. Районът се слави и с високо 
ниво на престъпност, което затруднява соб-
ствениците на жилища да се чувстват сигурни 
в домовете си. Много хора са изоставили до-
мовете си поради опасения за безопасността. 

Западен Балтимор исторически е получа-
вал и по-малко инвестиции от други части 
на града, което е довело до липса на ресур-
си за собствениците на имоти, за да поддър-
жат домовете си. Освен това липсата на ин-
вестиции затруднява привличането на нови 
предприятия и жители в района. Правител-
ствените политики, като червена линия и 
дискриминационни практики за кредитира-
не, също допринесоха за упадъка на Запа-
ден Балтимор. Тези политики имат ограничен 
достъп до капитал и ресурси за жителите и 
бизнеса в района.

САЩ

В Балтимор може да 
си купите дом за $1

Каква е уловката?

https://www.facebook.com/gerganatodorovarealestatebroker/
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БЛОГ

ДАНИЕЛ СМИЛОВ

Има един ясен въпрос, който трябва да бъде решен на предстоящите 
избори: искат ли българите да бъдат управлявани (отново) от Бойко Бо-
рисов и Делян Пеевски. През последните четири години отговорите на 
този въпрос бяха негативни.

При правителството „Денков” те трябваше да работят по програмата 
на „Продължаваме промяната“ – „Демократична България“ (ПП-ДБ) и да 
подкрепят кабинет, който не беше подбран от тях. 

Сега ГЕРБ и ДПС предлагат на гражданите друга формула – те да са 
водещи, те да назначават министрите и да определят политиката на 
правителството, те да подбират подходящи партньори за евентуална 
коалиция. Всъщност изборите през юни ще са въпрос към българите 
дали искат да се върнат към „стабилността“ отпреди три години, когато 
ГЕРБ и ДПС управляваха чрез скрита коалиция в кабинета „Борисов 3“. 

Най-голямата политическа промяна през последните три години 
беше смяната на фискалната политика. В предходното десетилетие 
ГЕРБ следваха модела „Симеон Дянков“ на презастраховане или „пост-
на пица“: неамбициозен бюджет, който води до събиране на излишъци в 
края на годината, които след това скоростно се раздават на фирми като 
коледни подаръци. Пенсиите бяха устойчиво ниски, доходите – също. 
Растежът беше умерен, но България изоставаше значително от всички 
други държави членки на ЕС.

През последните три години бюджетите на Асен Василев промениха 
нещата. В тях приходите не се подценяват, а предварително се плани-
рат по-мащабни социални и инфраструктурни политики в рекордни за 
страната мащаби. В резултат от тази промяна пенсиите бяха вдигнати 
повече, отколкото при всички Борисови правителства. Доходите на хо-
рата нараснаха осезаемо въпреки инфлацията, а по покупателна спо-
собност на тези доходи България за първи път изпревари прехвалената 
Орбанова Унгария.

Смяната на фискалната политика се отрази добре и на догонването 
и така за три години българският БВП скочи от 55% от средното за ЕС 
на 64%. За предходните 11 години (2009-2020 г.) нарастването бе от 
35% на 55%.

България не бе допусната и нямаше да бъде допусната в Шенген с 
управлението от периода 2017-2020 година. Определени държави (Ни-
дерландия, но не само) нямаше да дадат зелена светлина за България, 
оглавявана от Борисов и Пеевски. Макар частично вече да сме в Шенген, 
вдигането на останалите ограничения по суша няма да бъде подпомог-
нато, ако България управленски се върне към 2017-2020 година.

От гледна точка на финансовата стабилност България сега е в много 
добра позиция да влезе в еврозоната. Дефицитът е устойчиво под 3%, 
а докладите на най-различни организации (МВФ и кредитните аген-
ции) са силно позитивни. Политическото решение на ГЕРБ-ДПС да се 
отиде на избори е единственият фактор, който реално забавя страната 
по пътя й към еврото.

По-добре ли ще бъде управление Борисов - Пеевски с оглед прие-
мането на България в еврозоната? По принцип и ГЕРБ, и ДПС подкре-
пят нашето членство и работят за него. Но има лобита, свързани с тях, 
които нямат интерес от членството. Като цяло, правителство с „ярки 
политически фигури“ на ГЕРБ и ДПС няма да се приеме еднозначно в 
Европа и по-скоро би било негатив в процеса на интеграция на страна-
та в еврозоната.

Борбата с корупцията. Тук освен „тури му пепел“ няма какво да се 
каже. Връщането към модела 2017-2020 г. няма да е просто „изпиране“ 
на Борисов и Пеевски, а възстановка на „завладяната държава“ в цялата 
й прелест. Връщането на Борисов и Пеевски би било съчетано и с раз-
вихрянето на реваншизъм и „борба с корупцията“ срещу ПП-ДБ, които 
вече достигат степента на моралната перверзия. 

Проблемът на мантрата за връщането към „нормалността“ отпреди 
три години е, че тя може да действа само за хора с много слаба памет. 
Да се забрави „Магнитски“, пак да се строят магистрали без конкурси, 
да се нагласяват всички други конкурси, да се управлява прокуратура-
та по гешевски без Гешев, да се въртят из медиите твърдения, че бъл-
гарите обичат корупцията и нямат идея от това какво е чисто и какво е 
недопрано – всичко това е живяно и никой няма да се възторгне от него.

Въпросът е това ли е най-доброто, на което страната е способна. Тук 
разочаровани избиратели и на ПП-ДБ, и на други партии просто ще ка-
жат: знаем, но просто не искаме вече да гласуваме.

Тези хора с право смятат, че три години след масовите протести от 
2020 г. е абсурдно пак да се обсъжда могат ли Пеевски и Борисов да уп-
равляват сами заедно.

Разочарованието е разбираемо, но все пак само преди дни беше 300-го-
дишнината от рождението на Кант. Философът, за когото моралният 
дълг се диктува от човешкия разум. Все пак като има работа, тя трябва да 
се свърши, независимо от неуспехите и полууспехите до момента.

Искат ли българите да 
бъдат управлявани от 
Борисов и Пеевски
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ДПС винаги са били готови много 
внимателно да балансират и 
преориентират геополитическата 
си ориентация. Изглеждаq се 
възстановява формулата „турска 
баня с руски закуски“

Това каза съпредседателят на ПП-ДБ Христо 
Иванов в интервю за радио „Дарик“, в което 

предупреждава, че махалото в ДПС може да се 
люшне от евроатлантизма на другата страна.

Ако някой си прави предизборна 
кампания върху моя гръб, той 
е много голям и хлъзгав. Много 
народ се покатериха на него и 
паднаха

Това каза лидерът на ГЕРБ Бойко Борисов 
пред медиите в парламента.

Наказателният кодекс изглежда 
като Самарското знаме – целият е 
надупчен и накърпен

Така председателят на проекта 
„Юридически барометър“ проф. Даниел 
Вълчев коментира поредните промени.

На изхабени от политическа 
употреба бастуни им се 
привиждат патерици

Ваня Григорова, общински съветник 
в София, издигнат от БСП, коментира 

пред Нова телевизия думи на зам.-
председателя на парламентарната 
група на БСП Георги Свиленски по 

свой адрес.

Вратата към ГЕРБ е отворена, но двама души, 
които са по-едри, трудно могат да влязат

С тази метафора депутатът от „Продължаваме 
промяната – Демократична България“ Явор Божанков 

отговори на въпроса дали коалицията би си партнирала 
с партията на Бойко Борисов след предсрочните 

парламентарни избори на 9 юни. 
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В Съединените щати нетният капитал на 
дадено лице е барометър за неговото фи-
нансово състояние, особено когато наближа-
ва годините за пенсиониране. Числото се из-
числява чрез изваждане на задълженията от 
активите на домакинството. То варира значи-
телно сред населението и е важно за начина 
на живот след пенсиониране и икономическа-
та сигурност на милиони хора. 

Финансовият експерт и автор Джеф Шмид 
оценява богатството на пенсионерите, из-
ползвайки най-новите данни от Проучването 

на потребителските финанси на борда на Фе-
дералния резерв. Той ги определя така:

Бедни: Тук попадат 20 процента от дома-
кинствата, които разполагат с нетен капитал 
от около $10,000. Тази група хора вероятно не 
притежава собствен дом и фокусира финансо-
вите си ресурси върху текущите си нужди. 

Средна класа: В нея са около 50% от амери-
канското население. Техният среден нетен ка-
питал е $281,000, като обикновено включва 
собствен капитал, спестявания и 401(k) сметка.

Богати: За да се счита за заможен, човек 
в Америка трябва да е в най-горните 10% по 
личен капитал, като притежава нетна стой-
ност на домакинството от 1.9 милиона дола-
ра. Това ниво на богатство позволява пътува-
ния, благотворителни дарения и средства за 
колеж за деца. 

5-те процента, разполагащи с нетен капи-
тал от 3.2 милиона долара, се считат за много 
богати и вероятно притежаващи много имоти. 

Първият 1% имат нетна стойност от $16.7 
милиона и представлява много богатите, които 
се радват на значителна финансова свобода и 
лукс. Най-богатите американци сега притежа-
ват повече богатство от цялата средна класа. 

Въпреки това финансовите експерти изчис-
ляват, че на около 50-годишна възраст сред-
ният американец вече може да очаква нетни-
ят капитал на домакинството му да надхвърли 
един милион долара. Те обаче обясняват, че 
числото е изкуствено завишено от сумите на 
супербогатите. Така „средното“ американско 
домакинство обикновено постига нетна стой-
ност от около 300,000 долара във възрастовия 
диапазон от 50 до 59 години.

Ето как се разпределя
нетният капитал по
десетилетие от живота 
20-те: Средна нетна стойност $120,896 (на 

възраст 20-24) и $120,185 (на възраст 25-
29). През 20-те си години повечето хора за-
почват първата си работа със сравнително 
ниско заплащане. Те са обременени и от из-
плащане на студентския си дълг. 

От друга страна повечето хора на тази въз-

раст все още нямат много други разходи. 
„За първи път сте сами“, казва Лиз Джилет, 

сертифициран финансов плановик в Еджу-
отър, Мериленд. „Имате задължения, като 
първата ви кола, вашите студентски заеми.“ 

За 20-годишните „най-големият фактор е 
дългът“, обяснява и Джонатан Суонбърг, сер-
тифициран финансов плановик в Хюстън. 
„Натрупали сте куп дългове в университета 
не сте имали възможност да работите, така 
че нетната ви стойност често е отрицателна.“ 

30-те: Средна нетна стойност: $258,073 (на 
възраст 30-34), $501,289 (на възраст 35-39). 
В третото си десетилетие американците вече 
са изплатили почти или изцяло студентския 
си заем, закупили са първата си къща и са 
създали семейство. Вероятно приходите им 
растат, но също и разходите им. 

„Да кажем, че са успели да се измъкнат от 
по-голямата част от дълга си“, каза Суонбърг. 
„Те започват да влагат малко пари в 401(k). И 
с това по същество започва процесът на на-
влизане в положителния баланс.“ 

40-те: Средна нетна стойност: $590,718 (на 
възраст 40-44), $781,923 (на възраст 45-49). 
Достигайки 40-годишна възраст, домът, кой-
то хората са закупили през 30-те си години, 
вече изгражда сериозен капитал, тъй като ба-
лансът на ипотечните плащания се измест-
ва от лихва към главница. „Хората вероятно 
са се оженили, купили са си дом, имат деца“, 
обяснява Питър Лазароф, дипломиран фи-
нансов плановик в Сейнт Луис. „Това е, което 
бих нарекъл пълно израстване.“ 

Капиталът и поскъпването на жилищата 
спомагат за повишаване на средната нетна 
стойност. „Ако сте имали 30-годишна ипоте-
ка“, казва Суонбърг, „вероятно сте приключи-
ли наполовина с нея.“ 

50-те: Средна нетна стойност: $1,132,532 
(на възраст 50-54), $1,442,075 (на възраст 
55-59). Добре дошли в групата на милионе-
рите. През 50-те си години много хора в САЩ 
достигат митичния статут на милионер, а ак-
тивите на домакинството им струват поне 1 
милион долара повече от пасивите им. 

Имотът сега може да бъде ценно притежа-

САЩ

Колко сте богати? Ето как се 
изчислява дали сте беден, средна 
класа или милионер в САЩ
Нетният капитал 
на 50-годишните 
надхвърля $1 млн.

ВАЛЕРИЯ ДИНКОВА
valeria@bgvoice.com

Сн.: Pixabay
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ние, чиято стойност нараства, когато навлезем в 
последните години на нашата ипотека. Ако сме 
започнали да спестяваме за пенсиониране през 
20-те си години, тогава нашите 401(k) са добра 
инвестиция, която ни носи 5% до 10% възвръ-
щаемост в продължение на много години. 

„Докато навършите 50 години, по-голяма-
та част от това, което е във вашата пенсионна 
сметка, е сложна лихва“, каза Лазароф. 

Децата в този момент може да са в колеж, 
един от най-големите разходи, които хората 
някога правят в живота си. Но след завърш-
ването им е добре да се започне сериозното 
планиране за пенсиониране.  

60-те: Средно нетно състояние: $1,675,214 
(на възраст 60-64), $1,836,884 (на възраст 65-
69). Това е десетилетието, когато средната нет-
на стойност достига връх, число от близо до $2 
милиона за хората в САЩ в края на 60-те. Това 
е времето, когато много хора се пенсионират и 
започват да черпят натрупаното си богатство. 

70-те: Средна нетна стойност: $1,714,085 
(на възраст 70-74), $1,629,256 (на възраст 
75-79). През това десетилетие нетният капи-
тал започва да намалява. Вероятно хората 
вече не работят и постепенно харчат пенсион-
ните си спестявания. Много разходи намаля-
ват, но други се увеличават – особено за здра-
веопазване. „Това е фазата на намаляване 
на разходите“, каза Суонбърг, „намалявайки 
401(k), вместо да го изграждате“. 

Как нетният капитал на
хората се увеличи толкова
много? 
Богатството на домакинствата нарасна с ре-

кордни темпове по време на пандемията, от-
белязват експертите. От 2019 г. до 2022 г. 
средната нетна стойност на американските 
семейства е скочила с 37% до 192,900 долара 
след коригиране на инфлацията. Това е най-

голямото увеличение, регистрирано някога от 
федералното проучване на потребителските 
финанси, публикувано миналата есен. 

Ръстът на цените на жилищата и нараства-
щата собственост върху акциите подхрани-
ха скока. 

Според много сметки нетното богатство на 
американците продължава да расте. Средно-
то салдо по сметка 401(k) е нараснало с 14% 
до $118,600 през 2023 г., според Fidelity 
Investments. Стойностите на жилищата също 
продължават своя ръст нагоре. Средната про-
дажна цена за съществуващи жилища се е 

повишила от 360,800 долара на 384,500 до-
лара между февруари 2023 г. и февруари 
2024 г., според Националната асоциация на 
брокерите на недвижими имоти. 

Възприемане на
богатството в САЩ
Според проучването на съвременното богат-

ство от Schwab от 2023 г., хората в САЩ въз-
приемат средно състояние от 2.2 милиона до-
лара като богатство. Изследванията на Knight 
Frank показват, че е необходим нетен капитал 
от 4.4 милиона долара, за да попаднете в топ 

1% на най-богатите в Америка. Това е число, 
много по-високо, отколкото в страни като Япо-
ния, Обединеното кралство и Австралия. 

Все по-голям брой американци излизат в 
пенсия с дългове, отбелязват още финансис-
тите. Делът на домакинствата, ръководени от 
хора на възраст 65 и повече години със за-
длъжнялост, се е увеличил от 38% през 1989 
г. на 61% през 2016 г. 

CNBC съобщава, че сред хората над 70 годи-
ни делът на хората със задлъжнялост е нарас-
нал с 614% от 1999 г. до 2021 г., като ипоте-
ките представляват по-голямата част от дълг. 

САЩ

https://www.facebook.com/dr.dilyana.angelova
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годишна италианка 
се сдоби с пейсмей-
кър и проговори по 
време на операцията. 

В момента Айде Бор-
гати е в изключително 

добро състояние, въпреки 
възрастта си, заявиха кардиоло-
зите, извършили интервенцията 
в болницата на град Ченто. „Ней-
ният жив ум и ясна мисъл и па-
мет са наистина впечатляващи“, 
заяви ръководителят на екипа д-р 

Сасони. Той съобщи, че неговата 
пациентка по време на операцията 
му е разказала за живота си, който 
е започнал в самия край на Първата 
световна война. 

106 хиляди паунда струва 
съкровището от монети 

отпреди четири века, на кое-
то се натъкна британско семей-

ство в дома си. През 2019 г. Бети и 
Робърт Фукс си купили селска къща 

в Дорсет, построена през 17. век. От-
крили, че таванът в кухнята е твърде 
нисък, затова решили да свалят пода. 
Докато правели ремонт, се натъкнали 
на порцеланова купа, пълна догоре със 
златни и сребърни монети.

35

млн. бутилки от из-
вестната си гази-
рана вода унищо-
жи Perrier, заради 
съмнения, че са 
заразени с „фекал-
ни“ бактерии. Това 
е поредният удар 

за швейцарския хра-
нителен гигант Nestle, 

чието френско дъщерно 
дружество е обект на наказател-
но разследване за предполагаемо 
използване на незаконни сред-
ства за пречистване на минерал-
ната вода. Компанията заяви, че 
бутилките Perrier в магазините са 
безопасни.

2
-те най-лоши места в самоле-
та бяха разкрити от стюарде-
са. На първо място, най-лошият 
ред, според мен, когато летите в 
икономична класа, е този непо-

средствено зад преградата. Стю-
ардесата добави, че има и други 

места, които са лош избор – предпо-
следният ред. Последният ред също 
не е най-добрият, но когато седнете 
там, можете лесно да отпуснете се-
далката назад, без да се притеснява-
те за другите пътници. Стюардесата 
говори и за средните седалки, които 
винаги трябва да се избягват, ако е 
възможно.

3

http://www.prospectlicensing.com/
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Първи май се чества като ден на труда и на 
международната работническа солидарност. 
Обикновено мнозина свързват празника с кому-
нистическия режим, но изненадващо началото 
му е поставено в „капиталистическа“ страна. 

Началото е в САЩ 
На 1 май 1886 година в Чикаго, Илинойс, 

профсъюзите провеждат неофициална стач-
ка с участието на над 300,000 работници 
от цялата страна. Основното им искане е за 
8-часов работен ден. В Чикаго работниците в 
McCormick Harvesting Machine Company участ-
ват в стачката, а повече от 400 полицаи охра-
няват фабриката, за да попречат на влизане-
то на стачкуващите работници в нея. Следват 
тридневни протести, при които около 200 
души са ранени, а убитите са поне четирима. 
На 4 май следва протест срещу полицейското 
насилие, по време на който е хвърлена бомба, 
която причинява смъртта на един полицай, а 
шестима са ранени. Набързо са осъдени и ек-
зекутирани седем анархисти, които по-късно 
са оправдани като невинни. Бързо последват 
репресии срещу работническото движение, 
но събитието по-късно ще бъде признато за 
критичен момент в борбата на работническо-
то движение в САЩ за осемчасов работен ден. 

През 1889 г. в Париж се провежда Втори 

интернационал, който призовава за между-
народни демонстрации в знак на солидарност 
към протестите в Чикаго. През 1904 г. Меж-
дународната конференция на социалистите 
в Амстердам призовава „всички социалдемо-
кратически партии и профсъюзи от всички 
страни да демонстрират енергично на Пър-
ви май за официално признаване на 8-часо-
вия работен ден, за права на пролетариата и 

за световен мир“. 
Днес на 1 май над 60 страни по света чест-

ват Деня на труда. Ето някои от тях: Франция, 
Финландия, Дания, Норвегия, Италия, Испа-
ния, Португалия, Австрия, Германия, Белгия, 
Унгария, Полша, Япония, Северна и Южна Ко-
рея, Египет, Израел и много други. 

В България 
Първите опити за празнуване на Деня на 

труда са през 1890-1892 г. За първо дейст-
вително масово и публично честване на Пър-
ви май се приема това през 1893 г. Тогава във 
вестник „Работник“ е публикувана статия за 
значението на Първи май и необходимостта 
от неговото празнуване. В статията се описва 
как ще стане празнуването на Деня на труда 
от работниците в цял свят и се призовава този 
ден да стане велик ден на международната 
пролетарска солидарност. Според автора на 
статията „нашите работници са по-угнетени и 
по-експлоатирани от всички други работници 
в Европа“.    

На 1 май 1893 г. в София се провежда пуб-
лично събрание на току-що създаденото ра-
ботническо дружество „Братство“, в което се 
изнася реферат на тема „Защо трябва да се 
празнува тоя празник и каква полза има за 
работниците от това празнуване?“ След това 
се организира малка демонстрация, в която 
участниците носят червени ленти. 

Подобни събития се провеждат и в други 
градове – Пловдив, Хасково Видин и в някои 
по-малки населени места. През 1894 г. съби-

тието се почита още по-тържествено. На са-
мия Първи май (19 април стар стил) се про-
веждат манифестации и събирания в почти 
всички големи градове. На някои места по-
лицията действа доста сурово и се стига до 
сблъсъци, които завършват с арести. Пър-
вомайските чествания стават все по-масови 
през следващите години. Датата Първи май 
се признава като „истински революционен 
празник на работническата класа“. 

1 май - Ден на труда и
на международната
работническа солидарност 
Най-масово празникът се отбелязва през 

1923 г. Тогава близо 250,000 българи се 
включват в честванията. Само в Перник по 
улиците излизат около 6,000 работници, а 
в София броят им надвишава 30,000. През 
1939 г. е обявен за официален празник, а от 
1945 г. комунистическата власт го чества вся-
ка година. Държавата отбелязва Първи май с 
тържествени манифестации в цялата стра-
на. Те се провеждат на централния площад 
на всяко населено място. Манифестиращите 
преминават, като маршируват през площада, 
скандирайки лозунги, които прославят труда, 
партията и работническата класа. През това 
време от висока трибуна, разположена на 
площада, са поздравявани от партийни лиде-
ри, държавни и местни ръководители. 

След 1989 г. Първи май продължава да е 
официален празник, но вече не се провеждат 
масови прояви и манифестации. 

Честването на 1 май като ден 
на труда започва от Чикаго

ЛЮБОПИТНО

В България първите 
опити за отбелязването 
му са в края на 19. век

В САЩ Денят на труда се отбелязва 
в първия понеделник на септември от 
1880 г. 

Денят на труда да става национален 
празник по време на управлението на пре-
зидента Гроувър Кливланд. След наси-
лието, свързано с железопътната стачка 
в Пулман, той и законодателите във Ва-
шингтон поискаха федерален празник, 
който да отпразнува труда – а не празни-

кът, отбелязван на 1 май. 
Кливланд подписва акт през 1894 г., ус-

тановяващ федералния празник, а пове-
чето щати вече са приели закони, устано-
вяващи Ден на труда до този момент. 

По-късно е имало опити да се прехвър-
ли през май, за да се приведе в съответ-
ствие с Международния ден на труда, но 
остатъците от напрежението от Студена-
та война влошават това начинание. 

Защо в САЩ Денят на 
труда е през септември?

Сн.: Изгубената България

Сн.: constitutioncenter.org
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„Което си идва отвътре, от душата, ти го от-
даваш на хората – казва Румен. – Тук, в „Бър-
кли“, колеги, завършили висши музикални 
училища, не могат да повярват, как те – уж-
ким образовани, пък един студент нямат. А 
аз, без висше музикално образование, имам 
толкова много студенти...“

До началото на пандемията Румен Сали Шо-
пов е любим преподавател в престижната ака-
демия „Бъркли Джаз Консерватори“ – едно от 
двете най-елитни висши училища по музика, 
заедно с „Джулиард“ в Ню Йорк. Студентите 
го обожават и го следват като Бог. Днес той си 
има частна школа – в дома си в Бъркли.

Зададат ли се български събори, фестива-
ли, празници, Румен е навсякъде, където са 
нашенци. А те приветстват с любов виртуоз-
ния музикант и един от 

стълбовете на
българщината от другата
страна на Океана 
Мултиинструменталистът е цар на всички 

ударни и струнни инструменти, плюс клари-
нет.

Роден е в Гоце Делчев, на 10 години вече 
е виртуоз на тъпани и барабани и започва да 
свири по сватби. „Яаа, какво малко детенце, а 
пък как добре чука на барабанчетата“, чудят 
се хората. От малък вади много добри пари.

На 12 години свири в читалищен състав с 
деца от дома за сираци. „Чуках на тарамбука 
и като видях тамбура, направо откачих, нещо 
ми стана. Казах си: не, аз този инструмент 
трябва да го науча и толкоз“, спомня си той. 
На 13 години свири без учител, на 14 става 
добър и на тамбура, но на сватбите го викат 
повече като тъпанджия, барабанист, певец, 
китарист.

Едва 15-годишен, през 1976-а е вече в Не-
врокопския ансамбъл като солист, музикант 
и концертмайстор. Години наред води всякак-
ви групи и участва на всевъзможни културни 

събития, организира фестивали, а към него 
валят хонорари от ансамбъла, от сватби, рес-
торанти.

Емигрантството му 

в Америка започва не по
негова воля 
– с една абсурдна трагикомедия. Един ден 

в кметството в Гоце Делчев пристигат някол-
ко американци, дошли специално при него на 
уроци. Дават на Румен стая в читалището да 
ги учи на кларинет, акордеон, тамбура, тъпан.

Американците започват да ходят в Гоце 
Делчев всяка година. След промените за му-
зикантите настават лоши времена – намаля-
ват сватбите, ресторантите са празни. По това 

време синът му учи в Широка лъка и той, вир-
туозът на куп инструменти, се захваща с теж-
ка физическа работа на строеж в Португалия, 
за да издържа момчето си.

След 10 месеца американците звънят, че 
ще ходят отново в Гоце Делчев. Разбират, че 
Румен е в Португалия. „Как е възможно такъв 
виртуоз да излива бетон?!“, изумени са фено-
вете му. Веднага му звънят: „Идвай в Амери-
ка, ние ще уредим всичко, ще станеш звезда“.

След 2 седмици те отново пристигат, с цяла 
папка документи. Румен кандидатства за аме-
риканска виза на 17 септември 2001 г. – ня-
колко дни след атентатите с кулите близнаци 
в Ню Йорк. Казва си, че няма шанс за виза. В 
посолството обаче явно са впечатлени, че като 

солист и концертмайстор в Неврокопския ан-
самбъл е обиколил цяла Европа и Канада, но 
не се е възползвал от това, за да емигрира, и 
му издават специална виза – като артист.

След 4 месеца в Америка той губи баща си 
и майка си и се връща в Родината. Стои ня-
колко месеца, няма работа, няма пари – и об-
ратно в Калифорния. Решава вече да е сери-
озен преподавател в академията в Бъркли, 
дава частни уроци и майсторски класове в 
дома си.

В академията 

преподава балканска
музика, 
но най-вече българска. При него ходят сту-

BG СЛЕДА

БОРЯНА АНТИМОВА
boryana@bgvoice.com

Самородният талант, 
владеещ няколко 
инструмента, 
е обожаван от 
студентите си и е на 
всички събития на 
българската общност в 
САЩ

Румен Сали Шопов: Ромът 
виртуоз, звезда в академия 
„Бъркли“ и в цяла Америка

Сн.: Личен архив

Импровизирано надсвирване на двора
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денти кларнетисти, тромпетисти, саксофо-
нисти, а той свири и на бузуки, ууд, акор-
деон... Чужденците са луди по българските 
ритми. „Когато някой чуе веднъж българска-
та музика, и дотам – влюбва се в нея! – пали 
се музикантът. – Знаеш какво е мерак. Като се 
влюбиш, лесно ли излиза този мерак?“

След пандемията разбира, че академична-
та работа не е за него и решава да напусне 
„Бъркли“. Та кой може да върже волната ду-
ша-птица на Румен Сали в една учебна стая?... 
Дай му да пътува по концерти, фестивали, да 
води уъркшопи, майсторски класове, да от-
крива и развива млади таланти...

А студентите му го последват – започват да 
ходят на уроци при него. Приспособил е голе-
мия си хол в къщата си в Бъркли за занятия, 
с уредби и всичко необходимо. Отделно води 
уроци онлайн по zoom. Дава уроци и по „наше 
си, българско пеене“.

Музикантът виртуоз с буйна кръв и голям 
патриот е един от най-желаните гости на бъл-
гарските сватби, събори, фестивали и нацио-
нални празници в Щатите. Сега, когато е на-
пуснал академията и е свободен да разполага 
с времето си, е неудържим. „Имам си българ-
ски оркестър, с който свирим за наши си хора. 
Дали ще е Чикаго, или Лос Анджелис, няма 
значение, аз съм навсякъде. Свиря и с турци, 
гърци, но има ли български празник, съм там, 
а другите да чакат на опашка“, смее се Румен.

На Великден ще свири в Лос Анджелис. 
През октомври е на фестивала „Тъпан бие“ 
във Финикс, Аризона, и на български празник 
на храната в Сан Диего. Скоро, пак в Сан Дие-
го, е „Балкан фест“, на който е артистичен ди-
ректор. На 3 и 4 май е на ромския фестивал 
„Едерлези“, на който също е артистичен ди-
ректор.

Не брои поканите за сватби и други съби-
тия. Междувременно организира и кетъринг, 
като доставя храна в офиса на „Майкрософт“ 
и на конференции в Сан Франциско, и посвир-
ва, ако поискат това от него.

Едно от любимите му занимания е да 

открива и развива таланти
от малки, 
както навремето са направили с него. И за-

дължително българчета. Наскоро на един 
концерт в Сиатъл видял едно много талант-
ливо българче – Георги Тороманов. „Препода-
вам му уроци по zoom, много бързо напред-
ва“, споделя той.

Като един от големите си успехи опреде-
ля това, че често печели грантове от различ-
ни фондове – финансират го, за да обучава 
талантливи деца и студенти без финансови 
възможности; да провежда уъркшопове, май-
сторски класове, фестивали.

Сали е било първото му име, в неговото 
ромско семейство говорят на турски, а не на 
цигански. При насилствената смяна на име-
ната го прекръщават на Румен, но в Амери-
ка често се обръщат към него с ромското му 

име Сали, и така става известен като Румен 
Сали Шопов.

В градчето Бъркли, което е на 10 минути с 
кола от Сан Франциско, живее във фамилна 
къща с двор. По време на пандемията реша-
ва да вдигне още един етаж с два апартамен-
та, които отдава под наем в Rbnb. В дома му 
мирно съжителстват трите религии – христи-
янство, ислям и юдаизъм. Съпругата му Шира 
Сион е американка от еврейски произход и в 
дома им се празнува всичко – Коледа, Велик-
ден, Ханука, Байрам.

Шира е талантлива певица и води вокална 
група „Китка“ в щата Оукланд, с която обика-

лят целия свят, имали са концерт и в НДК за-
едно с „Мистерията на българските гласове“. 
Видяла го как свири на една Балканска Нова 
година в Сан Франциско, влюбила се от пръв 
поглед и в музиката му, и в него. Вече 12 го-
дини са заедно.

Шира говори на приличен български език. 
Как я е мотивирал да го научи? „Не всички 
българи карат жените си чужденки да гово-
рят на български, но при нас трябва“, лакони-
чен е Румен. 

Синът му Ангел е предпочел да остане в 
Пловдив, а Румен му купил място близо до 
града и му вдигнал хубава къща. Там Ангел 

живее с жена си и е дарил Румен с внук, също 
Румен, на 10 години, и с внучка Адира – на 3.

Ангел учи тамбура в Широка лъка и за-
вършва Академия за музикално и танцово из-
куство в Пловдив, също с тамбура. „Синът ми 
е и един от най-големите цигулари в Бълга-
рия, свири и на пиано“, казва с гордост баща-
та. Ангел е защитил докторантура в академи-
ята в Пловдив, също по тамбура.

Тайната надежда на бащата е Ангел да оти-
де да живее със семейството си при него в 
Бъркли, затова вдига още един етаж. Отдел-
но преустроява два гаража в двора за звуко-
записно студио, в което се надява да работят 
двамата. Ангел отива по Коледа, посвирват 
тук-там, стои един месец, обаче не му харесва 
и се връща в Пловдив.

Дъщерята Стефка е при него в Сан Фран-
циско. Тя е талантлива танцьорка и е съсоб-
ственик и президент на предприятие за ме-
дицински изделия. Омъжена е за българин и 
е дарила Румен с 2 внучки. Голямата, Ероли-
на Камбурова, е завършила дизайн и театър 
в Университета на Калифорния в Дейвис. По-
малката Салина, кръстена на него, е в същия 
университет.

Когато губи родителите си, Румен 5 годи-
ни не си ходи на Гоце Делчев – мъка му е да 
гледа празна къща. Сега вече пътува всяка го-
дина за рождения си ден през юли. Бащината 
му къща стои празна, а той е оставил ключа 
на сестра си, та като ходят гости от Америка в 
Гоце Делчев, да живеят там.

„Връщам се в България, да заредя батериите 
– казва той. – Сега обаче имам две родни места 
– Гоце Делчев и Пловдив, при сина ми.“ Не съ-
жалява, че е напуснал престижната академия 
„Бъркли“, мечта на много музиканти. „Имам 
време, време имам, това е най-важното – казва 
той. – През юли ще стана на 64 и съм осъзнал, 
че здравето и времето са ми най-ценни.“

BG СЛЕДА

Със съпругата Шира С внучката Салина На рождения ден на внучката Еролина С внука Румен

„Мераклии бенд“ – с негови ученици

Със семейството на дъщеря си Стефка Със сина Ангел
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Българо-американската полицейска асоци-
ация (Б.А.П.А.) направи дарение в размер на 
2,000 щатски долара на Българската волей-
болна академия в Чикаго. Това съобщи за 
рубриката „БГ Свят“ на БТА президентът на 
Б.А.П.А. детектив Марио Вълков.

Дарението идва в момент, когато отборът 
на момчетата до 14 години е приет да участва 
на Националното състезание в Орландо, щата 
Флорида, което ще се проведе от 4 до 8 юли. 

Основателят на Волейболната академия 
Боян Петев каза пред БТА, че „това е голяма 
новина“, защото в САЩ има 600 отбора за 
момчета до 14 години, от които за участие в 
състезанието кандидатстват около 100-150. 
Федерацията решава кой отбор ще приеме да 

играе на най-високо ниво.
В началото 

за участие са
селектирани 24 отбора, 
а българските момчета около шест месе-

ца остават „на изчакване“. След това влизат 
с първите приети. Към момента одобрени за 
участие са 42 отбора. 

„Тоест конкуренцията е убийствена. Всички 
отиват за първо място и всеки един от остана-
лите отбори е минимум три или четири пъти 
по-голям от нашия като организация, ресур-
си, състезатели, което всъщност прави толко-
ва интересен нашия проект“, посочи още ос-
нователят на Академията.

Момчетата са одобрени за участие в Нацио-
налното състезание, след като през месец но-
ември се класират в топ осем на едно от най-
големите състезания за момчета в САЩ. 

„Ние бяхме единственият отбор, който не е 
от Калифорния, който достигна до топ осем – 
от осем отбора, седем от Калифорния и само 
един от щата Илинойс, и това бяхме ние. Това 
е най-сладката победа, защото е равносил-
но на това „Родопа Смолян“ да победи „Реал 
Мадрид“. За такава изненада говорим“, уточ-
ни Боян Петев.

Той допълни, че от 27 юни до 3 юли отбо-
рът на момчетата до 16 години ще се състеза-
ва в средната по сила дивизия на Национал-
ното състезание. 

Основателят на Българската волейболна 
академия сподели още, че дарението, напра-
вено от Българо-американската полицейска 

асоциация, ще помогне за 

намаляване разходите на
семействата на младите
волейболисти 
С него отборът ще плати регистрацията си 

за Националното състезание, което се води 
извън сезонната подготовка, поради което 
пътуването, допълнителните тренировки, ре-
гистрацията на участниците, самолетните би-
лети, средствата за спане, са допълнителен 
разход за отбора и родителите. 

„Това дарение колкото за нас като органи-
затори, толкова и за самите семейства означа-
ва много, защото в Америка спортовете основ-
но за подрастващи са направени на принципа 
плащаш си – тренираш. Няма субсидии, учас-
тие от общината, участие от федерация. Един 
сезон тук за волейбол, нашият примерно, 

САЩ

Отборът на 14-годишните 
момчета от Българската 
волейболна академия в Чикаго 
ще участва на Национално 
състезание във Флорида
Българо-американската полицейска асоциация 
подкрепи клуба с дарение

http://www.trifonovalaw.com/
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струва около 3,500 долара само таксите и 
екипировката. Родителите си плащат и еки-
пировката“, допълни той.

Пътуванията до състезанията и нощувките 
в хотели също се поемат от родителите, уточ-
ни Боян Петев и допълни: „След десет месе-
ца сезон 

всяко едно от семействата
е изхарчило около 5,000
долара за спорт 
– все едно плащането за една луксозна 

кола. А някои семейства имат и по две деца 
в програмата. И ние много се радваме, че мо-
жем да си партнираме особено с Българо-аме-
риканската полицейска асоциация, защото те 
от доста време ни следят и са ни големи фено-
ве и не за първи път ни подкрепят“.

Българската волейболна академия започ-
ва да се сформира през 2019 година, разказа 
той за началото на клуба. Първоначално де-
цата започват да се събират и да тренират в 
„Малко българско училище“ в Чикаго. 

„Те си купиха сграда, в която има физкул-
турен салон и там всъщност се зароди идея-
та да го използваме по предназначение и да 
се опитаме след училище да съберем дечица 

да поиграем волейбол. Пет години по-късно 
това прерасна в една от най-големите бъл-
гарски неправителствени организации и се 
превърна в един от добрите клубове, особе-
но за момчета и момичета до осми клас“, раз-
каза Боян Петев.

Първоначално тренировките започват с пет 
деца, а обявените групи са две – за участници 
от 8 до 10 години и за деца от 11 до 14 годи-
ни. „Пет деца в едната група, четири-пет деца 
в другата“, разказа основателят на Волейбол-
ната академия. 

Когато през 2020 година започва 

COVID-пандемията,
дейността им спира 
Няколко месеца по-късно обаче се зараж-

да идеята за организирането на спортни ла-
гери в района на Чикаго. „В началото дваде-
сетина деца трябваше да ги разделяме на 
две групи по десет през 30 метра. И малко по 
малко осъзнахме, че това лято никой не си 
пътува за България заради ограниченията. 
Имаше толкова много деца, че започнахме с 
20, а до края на самата програма завърши-
хме с около 80 деца през това лято“, споде-
ли още Петев.

Така повечето деца решават да продължат с 
тренировките и през септември месец, когато 
волейболният сезон започва в зала. Тогава ста-
ва ясно, че могат да се сформират групи с игра-
чи на определена възраст. „И така, през 2020 
година до средата на 2021 година не можеше 
да се каже, че ние сме отбор по волейбол, прос-
то тренирахме по-сериозно и малко по малко 
се опитвахме да добавяме още състезатели. 
Тоест, ние първата година и половина опери-
рахме като час по физкултура, макар че се оп-
итвахме тренировките да са сериозни, да има 
дисциплина, да има интензитет“, посочи Петев. 

През септември месец 2021 година започ-
ва първият сезон, през който играчите участ-
ват в отборно състезание. „И така се започна 
– с един отбор на състезание, първият сезон 
беше трудничко. Втория сезон (2022 – 2023) 
нещата станаха малко по лесни“, разказа още 
ръководителят на клуба.

И така през 2022 – 2023 година два отбора 
на Академията се класират в топ три на щата 
Илинойс за момчетата до 12 години и до 13 
години. „Зарадвахме се много, но ни беше 
страх да се радваме, защото ние сме един от 
най-малките клубове в щата Илинойс, има-
ме само шест отбора. Това за стандартите на 
САЩ е клуб джудже, изключително малък“, 
отбеляза Боян Петев. 

През този сезон, 2023 – 2024 година, 

три от шестте отбора се
класират в топ десет 
Единият отбор – на момчетата до 14 годи-

ни, в момента е трети или четвърти в ранглис-
тата, а другият наскоро също успява да зае-
ме позиция близо до топ десет в надпревара 
с около 60 отбора. „Момчетата до 12 години 
са твърдо на второ място. Оттам едва ли ще 
мръднем. Вече смело може да се каже, че от-
борите са ни наистина силни и добри“, обоб-
щи ръководителят на клуба.

САЩ

Сн.: Българо-американска полицейска асоциация

Сн.: Архив/Bulgarian Volleyball Academy
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В очакване сме на великденските празни-
ци, когато консумираме много повече яйца от 
обикновено.

Яйцата са хранителни, богати на протеини 
и присъстват често в различни диети. При 
прекомерна консумация, обаче, водят до не-
разположения и някои болести. 

Популярно е схващането, че прекалена-
та консумация на яйца повишава нивата на 
холестерол. Полезни ли са яйцата, или не 
е предмет на много дебати. Истината е, че 
всичко зависи от количеството. Както споде-
ля специалистът по хранене д-р Хедър Ханкс: 
„По принцип яйцата са много здравословна 
храна, която може да се включи в ежеднев-
ната диета … обаче, прекаляването с всичко е 
вредно, включително и с яйцата.

Ето до какви проблеми може да доведе пре-
калената консумация на яйца

Нивата на холестерола
се покачват
Ако ядете много яйца холестеролът ви се 

покачва до небето. Не, това не е мит. Едно 
яйце съдържа 186 милиграма холестерол, 
което е повече от половината от препоръчи-
телния прием от около 300 милиграма. Както 
всички знаем, яйцата се консумират най-до-
бре по двойки. Според фитнес треньора Кий-

рън Найт „ще надвишите лимита си, ако всяка 
сутрин изяждате по 2 яйца за закуска“.

Риск от сърдечни
заболявания
Лошият холестерол често причинява сър-

дечносъдови проблеми. Пациенти с риск от 
подобни неразположения трябва да огра-
ничат консумацията на яйчен жълтък. След 
удар или инфаркт на миокарда изобщо не 
трябва да се приема яйчен жълтък.

Според проучване диетичният фосфати-
дилхолин, който се съдържа в яйцата, оказ-
ва негативно въздействие на сърцето. В друго 
проучване се доказва, че по-високата консу-
мация на холестерол или яйца е свързана с 
по-висок риск от сърдечносъдови заболява-
ния.

Стомашни неразположения
Както и с много други храни, ако преядете с 

яйца, ви става тежко и имате нужда да полег-
нете, докато стомахът ви се успокои. Според 
д-р Хедър Ханкс „Преяждането с яйца може 
да доведе до хранителни разстройства – по-
дуване на стомаха, запек, отделяне на газове, 
стомашни болки. Всички сме усещали стра-
ничните ефекти на големия омлет на закуска.

Още по-голям е рискът от подуване, ако 
страдате от недиагностицирана хранителна 
алергия или чувствителност към яйца“.

Инсулинова резистентност
В яйцата има мазнини, естествени, но все 

пак мазнини. Особено, ако прекалите с кон-
сумация на яйца, мазнините ще окажат голя-

мо влияние върху кръвната ви захар. Могат 
да увеличат инсулиновата ви резистентност, 
което означава, че захарта в кръвта ви не се 
използва за енергия, както би трябвало.

В резултат на това панкреасът произвежда 
повече инсулин, а нивата на кръвна захар се 
покачват. Както отбелязва сертифицираният 
треньор и специалист по хранене Елиот Рай-
мърс: „Ако вече сте предразположени към ди-
абет тип 2, най-добре е да намалите консума-
цията на яйца“. Разбира се, за да има такъв 
ефект, трябва да ядете по няколко яйца на-
веднъж. Достатъчно е да ядете до 3 яйца на 
ден, за да се възползвате максимално от по-
лезните им свойства (омега 3 мастни кисели-
ни и протеин), без да се излагате на опасните 
страничните им ефекти.

ВАШЕТО ЗДРАВЕ

Повишават 
холестерола и могат да 
предизвикат алергии

Опасно ли е 
преяждането 
с яйца?

Сн.: Pixabay

https://www.facebook.com/milanabash78
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Като се има предвид силното завръщане на 
тенденциите от 90-те и 2000-те години, пов-
торната поява на дънките с ниска талия беше 
наистина неизбежно. В първоначалния си 
разцвет тези модели бяха във всеки гардероб 
и дори се водеше състезание чий цип измина-
ва най-късото разстояние до пълното закоп-
чаване. Днешната вариация, която стига точ-
но на или точно под бедрата, не седи толкова 
ниско, но със сигурност е отклонение от висо-
кия стил, който царува толкова дълго време, 
пише „Тялото“.

В началото на 2000-те години всички за-
литахме по ниската талия, която в момента 
ни се струва доста смешна и нелепа. Но как-
то всичко друго в модата, и тази тенденция 
се завръща и новото поколение е обсебено от 
това, което тъкмо започвахме да забравяме. 
Всичко от ниска талия до шалове около врата 
и корсетни топове живее своя ренесанс, неза-
висимо дали ни харесва или не.

Все пак, ако се чувствате вдъхновени да 
дадете втори шанс на този възроден деним, 
следвайте няколко експертни съвета за това 

как да носите дънките с ниска талия.
Как да носите дънките с ниска талия?

Уверете се, че ви пасват
добре
Едно от основните оплаквания на денима с 

ниска талия е, че не стои добре на много фи-
гури. Можете да се преборите с тази съдба, 
като се уверите, че моделът е точно на мяс-
то. Това означава да изберете чифт, който не 
е твърде стегнат или твърде свободен, и да га-
рантирате, че се чувствате комфортно.

Когато обмисляте закупуване на дънки с 
ниска талия, размерът и комфортът са от пър-
востепенно значение. За разлика от опциите 
със средна или висока талия, тези с ниска сто-
ят плътно под кръста, прегръщайки бедрата 
ви. Не забравяйте, че тези дънки са предназ-
начени да подчертават линията на бедрата и 
може да не са толкова ниски, колкото естест-
вената ви талия.

Завръщането на дънките с ниска талия по-
ставя началото на нова вълна от позитивност 

към тялото, насърчавайки приемането на раз-
нообразните форми. Тази промяна отразява 
по-приобщаващото отношение към модата, 
което не е било толкова разпространено пър-
вия път, когато дънките с ниска талия бяха 
популярни.

Вземете предвид
изрязването
Ниската талия се отнася до мястото, къ-

дето дънките стоят около талията. Въпреки 
това можете да ги намерите в набор от раз-
лични силуети, като изрязани модели, с тесни 
или прави крачоли. Трябва да изберете крой-
ка, която най-добре приляга на вашата фор-
ма. Можете да подчертаете фигурата си, като 
погледнете предварително модела. Например 
човек с извивки може да иска да избере моде-
ла bootcut, който се разширява леко в глезе-
на. Междувременно изрязаните дънки могат 
да придадат ефект на по-дълги крака, а всеки 
с широк ханш или сочни бедра ще изглежда 
страхотно в кройка с прави крачоли.

Заложете на ретро
тенденции
Когато посягате към дънки с ниска талия, 

можете да скочите направо в ретро ерата, от 
която идват. За създаването на носталгична 
визия съчетайте вталена горна част, бебешка 
тениска или камизолка.

Придържайте се към
правилото на третините
Ако искате да се чувствате уверени, дока-

то носите дънките с ниска талия, придържа-
нето към правилото на третите е от ключово 
значение. Не трябва ръстът на денима да раз-
полови тялото ви. Вместо това разделете тоа-
лета на три части, за да създадете повече ви-
зуален интерес и да направите външния вид 
по-ласкателен. При дънките това означава да 
ги комбинирате с по-къса горна част. Незави-
симо дали се чувствате прекалено разголе-
ни, когато облечете по-къса горна част, или 
просто искате да създадете по-многопласто-
ва визия, добавете шикозен блейзър към топа 
и дънките. Това също помага да се модерни-
зира цялата тенденция, вместо да изглежда 
твърде ретро.

Бъдете небрежни
Денимът като цяло е най-подходящ за 

сдържани кройки, така че мислете за небреж-
но облекло, когато го оформяте. За да възпри-
емете тази ежедневна естетика, стилизирайте 
дънките с ниска талия с голяма тениска или 
пуловер за лесна, небрежна визия. Добавяне-
то на удобни и модерни маратонки е чудесен 
начин да завършите тоалета си.

Забавлявайте се с
аксесоарите
Нито едно облекло не е завършено без ня-

колко аксесоара. Когато оформяте деним с 
ниска талия, добавете плътен колан или кре-
щящи бижута за истински блясък от начало-
то на века. Изящното сако е друг начин да 
създадете някои слоеве и да влеете нови тек-
стури и цветове във външния вид.

МОДА

Дънките с 
ниска талия 
се завръщат

Сн.: Bershka

http://www.newchancetransport.com/contact.php
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плащане! Възможност за прибиране в къщи 
през ден и всеки уикенд! Предимно Midwest; 
24/7 Dispatch; Чек всеки петък! За повече ин-
формация 847-665-9273 или (847) 483-8787! 
8476659273 №20308
OWNERS AND DRIVERS, 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60106, Набираме OWNER 
OPERАTORS и DRIVERS. Fuel карти с големи от-
стъпки-спестявате $500-$800 от отстъпки 
на месец, 10% диспеч.$250 cargo insurance. 
DRIVERS-$0.65 на миля. Заплащане всяка седми-
ца, Delivery в понеделник, плащане в петък.Тел 
773-538-3818 7735383818 №20286
DRIVER CDL, 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Търся шофьор за 
регионално/локално каране на Volvo. Заплаща-
не може на миля или процент от букиннга,както 
се разберем. За повече информация на тел.847-
749-9161 8477499161 №20287
ШОФЬОР , 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60156, Малка компания 
търси шофьор. Караме леки товари midwest и 
south. Без East Coast. 2700-3300 мили на сед-
мица. Заплата по договаряне. 2245221007 
№20270
OWNER OPERATORS, 
Цена US$ 1.00, Зипкод 60056, Малка транспорт-
на компания набира owner operator. Работим 
box truck and semi. Амазон hook and drop. На-
лични са иа други бордове. Предлагаме permits, 
fuel cards, weekly direct deposit, 24/7 friendly 
dispatch. За повече информация 224-795-5588; 
mr13inc@gmail.com 2247955588 №20253
TRAILERS FOR RENT, 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60070, Available 53` 
DryVan and 53` Reefer Trailers for rent. Month to 
month � at rate and no mileage charge. Call at 508-
280-2188 5082802188 №20254
ШОФЬОР - DRY VAN , 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60047, Свободни две мес-
та за SOLO DRY VAN шофьор класс \"А\" Макси-
мум мили, автоматик камион. Плащаме $0.65/ 
миля. (пълни/празни) 615-473-3887 Алекс 
6154733887
№20252
DRIVERS MDW/SOUTH, 
Цена US$ 60.00, Зипкод 60018, HIRING CDL 
CLASS A DRIVER FOR A 2020 CASCADIA TRUCK 
FULLY EQUIPPED.WE TREAT OUR DRIVERS 
AS PARTNERS,CHOOSE YOU ROUTES.EASY 
GOING DISPATCH AND 24/7 SUPPORT. 65 
CENT PER MILE,ALL MILES,DETENTIONS,EXTRA 
STOPS,SAFETY BONUSES,LEASE TRUCK 
AND TRAILER POSSIBILITIES.CALL OR TEXT 
JIMMY(DIMITAR) 630-332-0008 6303320008 
№20218

OWNER OPERATORS,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60048, Малка компания 
предлага съвместна работа с Owner Operators! 
Midwest; 24/7 Dispatch; Fuel Discounts up to 
70 c/gal.; Предимно леки товари; Постоянни 
курсове;Direct Deposit всеки петък! -Tel. (847) 
483-8787 8476659273 №20355
CDL DRIVERS NEED IT,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60193, Набирам CDL шо-

Ресторант „Балканика“ 
търси

• СЕРВИТЬОРИ
• БАРМАНИ

• ПЕРСОНАЛ ЗА КУХНЯТА
Отлично заплащане!

Тел. : 224-600-1550

Работа 
Предлагам

hazmat is a must. Singles do 60% drop & 40% live 
load/unload. . Pay is deposited weekly. Contact 
Alex at 630-670-0679. 6306700679 №20342
CDL A LOCAL DRIVER,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60120, локален самосвал 
% до $80к Бартлет 3127312599 №20333
CDL A LOCAL DRIVER,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60120, Локален самосвал, 
% до $75к, Бартлет 3127312599 №20334
БОЯДЖИЙ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60004, Търся бояджий с 
опит и без опит. Тел: 773 865 0406 7738650406 
№20335
БОЯДЖИЙ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60004, Търся бояджий с 
опит и без опит. Тел: 773 865 0406 7738650406 
№20336
БОЯДЖИЙ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60004, Търся бояджий с 
опит и без опит. Тел: 773 865 0406 7738650406 
№20337
БОЯДЖИЙ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60004, Търся бояджий с 
опит и без опит. Тел: 773 865 0406 7738650406 
№20338
OTR DRIVER,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60143, Предлагам работа 
за шофьори CDL клас А с минимум две години 
опит. За повече информация, моля, обадете се 
на 224-717-9656 2247179656 №20327
CDL CLASS A DRIVER , 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60070, Atom 
Transportation Corp Търся шофиор със CDL Class 
A Hazmat и Tanker endorsements. Заплаштане-
то е между .65 и .70 цента на мила, минимом 2 
години опит. 2023 Volvo vnl760 и 2023 Wabash 
dry van. За повече информациа моля обадете 
се на телефон 773-988-0240 Сашо. 7739880240 
№20330
Л&Е НАБИРА ШОФЬОРИ, 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60656, Л&Е Тракинг на-
бира шофьори СДЛ клас . 30% от оборота или 
$ 300-350 на Ден в зависимост от опита . Моля 
обадете се на 3124796402 Любо 3124796402 
№20324
ТЪРСИМ ДИСПЕЧЕРИ, 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60118, Тръкинг компа-
ния търси да назначи диспечери с опит за ра-
бота в офис, дистанционна работа не се пред-
лага. Работно време е то Понеделник до Петък 
то 7-4pm или от 8-5pm. Офисът се намира в East 
Dundee IL. 8472208098 №20298
OWNERS & CDL DRIVERS,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60048, Търсим Owners 
и регионални CDL A шофьори! Добро за-

BG VOICE СВАЛЕТЕ СИ МОБИЛНОТО ПРИЛОЖЕНИЕ BG LINKEDBG LINKED И ПУБЛИКУВАЙТЕ БЕЗПЛАТНА МАЛКА ОБЯВА В РЕАЛНО ВРЕМЕ

фьори със Хазмат и Танкер енд. са задължи-
телни. Работата е за ОТР. Оборудването е 2021 
Freightliner Cascadia с APU и 53ft Dry van. Пред-
лагаме : - добро отношение и професионален 
диспеч. - Директен депозит всеки петък - Запла-
щане на миля или твърдо на ден -Карти за го-
риво Изискваня: - Clean record and background 
check. - Hazmat + tanker end. -2 години опит 
7738632448 №20357
CDL DRIVERS NEED IT, 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60193, Набирам CDL шо-
фьори със Хазмат и Танкер енд. са задължи-
телни. Работата е за ОТР. Оборудването е 2021 
Freightliner Cascadia с APU и 53ft Dry van. Пред-
лагаме : - добро отношение и професионален 
диспеч. - Директен депозит всеки петък - Запла-
щане на миля или твърдо на ден -Карти за го-
риво Изискваня: - Clean record and background 
check. - Hazmat + tanker end. -2 години опит 
7738632448 №20358
CDL DRIVERS NEED IT,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60193, Търси се шофьор 
за ОТР Предлагаме: -Заплащане на ден или на 
милия ($300 на ден или $0.70 на милия - Добър 
и професионален диспеч - 2021 Freightliner с 
АПЮ - Директен депозит всеки петък Изисква-
ния: -2 години мин опит - Хазмат + танкер - Чист 
рекър и бекгроунд 7738632448 №20359
CDL DRIVER NEED IT,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60193, Търси се шофьор 
за ОТР с Хазмат и Танкер енд. . Предлагаме: - 
2021 Freightliner Cascadia with APU -Директен 
депозит всеки петък - Порфесионален и орга-
низиран диспеч - Карти за гориво Изисквания : 
- 2 години мин опит - Хазмат + танкер енд. - Чист 
рекърд 7738632448 №20360
OWNER OPERATORS,
Цена US$ 1.00, Зипкод 60056, Търсим owner 
operators за съвмества работа с амазон. Hook 
and drop- power omly. Semi and box truck. Пред-
лагаме 24/7 диспеч, fuel cards, weekly direct 
deposit и коректно отношение. 224-795-5588 
или mr13inc@gmail.com 22479 №20348
OTR HAZMAR DRIVER,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60004, Търси се OTR Ха-
зМат Шофьор- Dry Van Clean Driving Record 18 
mo experience 7736336391 №20350
ДИСПЕЧЕР,
Цена US$ 0.00, Зипкод , Транспортна 
компания,търси диспечер във България. 
13122314472 №20341
CLASS A CDL DRIVERS ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60564, CDL Driver needed 
ASAP with 2+ years of experience & 23+ age. 
Teams earn 70c/mile, singles 60-65c/mile. Teams 
are 100% drop and hook, doubles/tripples & 

РЕСТОРАНТ „МЕХАНАТА”
ТЪРСИ 

БАРМАНИ, СЕРВИТЬОРИ 
И ОПИТНИ ГОТВАЧИ 
отлично заплащане

FULL or PART TIME
773-817-7911

ДИСПЕЧЕР
AGI TRUCKING INC IN SCHAUMBURG 
IL ТЪРСИ ДИСПЕЧАРИ ЗА РАБОТА В 
ОФИСИ. ЗА ПОВЕЧЕ ИНФОРМАЦИЯ 
- ТЕЛ.727-488-8269 - ИВАН ИЛИ 720-
579-6116 - ГЕОРГИ

SUPERVISOR for Tire Shop,
Цена US$ , Зипкод 60007, Tire shop 
located in Wood Dale is looking to hire 
a supervisor. Qualifi cations: Strong 
communication and interpersonal skills. 
Basic computer skills. Good problem 
solving skills. Attention to detail. 
Teamwork skills. Job Type: Full-time 
Pay: From $22.00 per hour Education: 
High school or equivalent (Preferred) 
Language: English (Required) 
License/Certifi cation: Driver's License 
(Preferred) Work Location: In person 
Please call to schedule an interview: 
Phone #630-350-8622 6303508622 
№20347

CDL DRIVERS,
AGI TRUCKING INC НАБИРА ШОФЬОРИ 
С CDL CLASS A FOR LONG DISTANCE, 
HOOK AND DROP ТОВАРИ.ЗАПЛАЩА-
НЕ НА ПЪЛНИ И ПРАЗНИ МИЛИ $0,65.
ПРЕДЛАГАМЕ ЧИСТО НОВИ КАМИ-
ОНИ VOLVO 2024. ЗА ПОВЕЧЕ ИНФОР-
МАЦИЯ, OFFICE Schaumburg IL ТЕЛ.-
727-488-8269 ИВАН

СВАЛЕТЕ СИ МОБИЛНОТО ПРИЛОЖЕНИЕ BG LINKEDBG LINKED И ПУБЛИКУВАЙТЕ БЕЗПЛАТНА МАЛКА ОБЯВА В РЕАЛНО ВРЕМЕ

МАЛКИ ОБЯВИ
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MDW/SOUTH CDL DRIVER, 
Цена US$ 65.00, Зипкод 60018, CHOOSE YOUR 
ROUTES,FRIENDLY DISPATCH AND 24/7 SUPPORT. 
2020 CASCADIA TRUCK FULLY EQUIPPED.65 
CENTS PER MILE,ALL MILES,DETENTIONS,SAFETY 
BONUSES ETC.POSSIBILITY FOR LEASE TO OWN 
TRUCK AND TRAILER.HOME EVERY WEEKEND.
CALL OR TEXT JIMMY ( DIMITAR ) 630-332-0008 
6303320008 №20219
TEAM DRIVER 0,80 
Цена US$ 10,000.00, Зипкод 60008, Търси се 
Тим шофьори от Януари за стеади курс от IL 
-Las Vegas do PA -IL за повече информация 
8472542504 8472542504 №20176
OWNERS OPERATORS , 
Цена US$ 27.00, Зипкод 60120, Всеки ден вкъщи, 
Старт @ $27 - 11до21 часа на ден, 22\" самосвал, 
Бартлет 3127312599 №19980
CAR HAULER DRIVERS,
Цена US$ 0.00, Зипкод 78620, looking for drivers 
and owner operators for car haulers with or 
without experience, 10-15K per month for drivers 
and 15-25K for owners!!! 224-778-7767 Alex or 
Zoki 2246160142 №20035
CDL CLASS A DRIVERS,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Trucking 
company is looking for Class A CDL Drivers - 2+ 
years experience needed with possible weekly 
home restart. Please call if interested, thanks! 
8479798931 №20037
DISPATCHERS NEEDED,  
Цена US$ 0.00, Зипкод 60118, Dispatchers with 
experience needed for in o�  ce position in East 
Dundee IL M-f 8-5 8472208098 №19965
КОНТРАКТОРИ,  
Цена US$ 0.00, Зипкод 60193, Набираме контрак-
тори със CDL за съвместна работа. За информа-
ция звънете на 2246592356. 2246592356 №19936
CDL CLASS A,  
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Транспортна ком-
пания търси да назначи шофьори без значе-
ние от опита. Предлагаме обучение за шофьо-
ри, които нямат опит. Автоматик камиони с 
APU. Заплащане според опита-$0.60-$0.65 cpm. 
7736036413 7736036413  №19939
TRUCK DRIVER CDL ,  
Цена US$ 30.00, Зипкод 60007, Семейна компа-
ния с 15 години в бизнеса търси шофьор. Ну-
жен е минимум 2 години опит. Предлагаме 30% 
от оборота. Ние плащаме работната застрахов-
ка за шофьорът. За повече информация на тел 
847-749-9161 8477499161  №19944
КОНТРАКТОРИ,  
Цена US$ 0.00, Зипкод 60193, Набираме кон-
трактори със CDL за съвместна работа. За 
информация звъннете на 224-659-2356. 
2246592356  №19934
CDL CLASS A,  
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Транспортна ком-
пания търси да назначи шофьори с минимум 2 
години опит. Автоматик камиони с APU. Запла-
щане според опита: $0.60-0.65cpm. 773-603-
6413 7736036413  №19938
ПРЕДЛАГАМ РАБОТА,  
Цена US$ 0.00, Зипкод , Жена за почистване на 
къщи в екип.Телефон за връзка 224-444-0552 
2244440552  №19905
ШОФЬОРИ, OWNER OP,  
Цена US$ 0.00, Зипкод 60056, Транспортна ком-
пания набира шофьори Class A на дълги дистан-
ции. Заплащането е за заработена седмица или 
на миля - до $ 1900.00 на седмица за започване 
, в зависимост от опита..Търсим собственици на 
камиони. За повече подробности - тел 847-571-
0945. Mоля, oставете съобщение, ако не отгово-
рим. 2248480266 №19916
CAR HAULING,  
Цена US$ 0.00, Зипкод 60101, Car hauling 
company is looking for experienced drivers. We 
o� er dedicated lanes and 30% from the gross. 
Training available for the right candidates with no 
experience in car hauling. 773-470-7088 Plamen 
7734707088 №19921
МЕБЕЛИСТ,  
Цена US$ 0.00, Зипкод 60056, Фирма за произ-
водсво на мебели наема хора за работа в цех в 
Mount Prospect. Заплащане според уменията и 
опита. 2247253898  №19901

COAST TO COAST
NO DEDUCTIONS,
Цена US$ 2.00, Зипкод 60103, Owner-operator 
needed to run dry van trailer ( pickup and delivery 
) in the MidWest and/or South and/or SouthEast. 
No deductions for insurance,trailer,ELD, Prepass 
& parking. Call 1 -844-349-4349. Ask for Niko. 
18443494349 №19892

РАБОТА
Търся

ЧИКАГО
ДИСПЕЧЕР С ОПИТ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60056, от България/со-
фия диспечер с опит 53 V/R/F/HZ 0877981874/ 
VIBER/CALL 877981874 №20273
CHIAGO+ SUBURBS,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60016, Жена търси рабо-
та като caregiver от 5 до 7 дни livein на седмица. 
Без кола,20г. опит. Може помощник кухня, по-
чистване на къщи. Тел: 848 459 0982 8484590982 
№20184
REMOTE DISPATCHER,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60001, REMOTE 
DISPATCHER 10 YEAR EXP REEFER HAZMAT 
DRY VAN FLAT BED STEP DECK CAR HAULER 
TMS SAFETY INVOICE IFTA SET UP 10 YEAR EXP 
DISPATCHER 18 YEARS IN TRUCKING 7278355206 
№20008
ТЪРСЯ СТЕДИ , 
Цена US$ 0.00, Зипкод , Търся работа като шо-
фьор на стеди курс. Може и team с някой. Сил-
вия 224 410 6196 2244106196 №19963
ДИСПЕЧЕ РСКИ УСЛУГИ, 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60047, Диспечер с 18 
гд опит работещ от вкъщи DRY VAN REEFER 
FLATBED STEPDECK CAR HAULER HAZ MAT LTL 
727-835-5206 7278355206 №19886

Chicago + suburbs
IT, 
Цена US$$ , Зипкод 60656, IT специалист с 15 г 
стаж търси работа. 7089698964 №19682
DISPATCHER REMOTE, 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60056, от България Но не 
от офис диспечер с опит много добро отноше-
ние 0877981874/ viber/text /call №19651

COAST TO COAST
ДИСПЕТЧЕР,
Цена US$ 0.00, Зипкод 6007, Диспетчер с опит 
18 гд DRY VAN REEFER FLATBED STEPDECK CAR 
HAULER HAZ MAT LTL 727-835-5206 7278355206 
№19887

ФЛОРИДА
DISPATCH REMOTE,
Цена US$ 0.00, Зипкод 33480, 0877981874/
VIBER/ ТЕКСТ 53V/R/F/HZ ДИСПЕЧЕР С ОПИТ ОТ 
БЪЛГАРИЯ 877981874 №20274
ДИСПЕЧЕР С ОПИТ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 33480, ТЪРСИШ ДИ-
СПЕЧЕР? НО ДАЛИ МОЖЕ ДА ТИ ПОМОГНЕ В 
ТОЗИ МАРКЕТ И ТРУДНИ ВРЕМЕНА! ОТГОВО-
РЕН И ЗНАЕЩ ЧОВЕК, ЗА ДОБРА РАБОТА. ВИБЕР 
0877981874 877981874 №20209

ПРОДАВАМ 

АТЛАНТА
VOLVO TRUCK 780,
Цена US$ 11.00, Зипкод 30518, 2003 Volvo 780.
Volvo engine. Auto shift with clutch. Call for 
details. 4042007040 №20140

ЧИКАГО
ПРОДАВАМ БИЗНЕС, 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Продавам бизнес 
за заваряване с цялостно оборудване (Маши-
ни, приспособления, материал). За контакти - 
имейл. dvametaltd@gmail.com Димитър Атана-
сов 2245778217 №20344
2020 UTILITY TRAILER, 
Цена US$ 50.00, Зипкод 60133, 2020 Utility 
Trailer, 53 x 102, Carrier Refrigerated Unit X4 7300, 
12K Hours, Air Ride, Swing Doors. 2245220204 
№20305
ПРОДАВА АВТОМОБИЛ, 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60090, Scion tc2008 Ко-
лата е в перфектно състояние, никакви про-
блеми с двигател и трансмисия. 17736901956 
№20249

ПРОДАВА КОЛА, 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60090, Scion TC2008 Ко-
лата е на 133000 мили, в идеално състояние, 
без никакви проблеми по двигател и тран-
смисия. Всичко по колата работи. 7736901956 
№20250
TRAILERS FOR RENT, 
Цена US$ 800.00, Зипкод 60118, Здравейте!Давам 
GREAT DANE TRAILERS DRY VAN 2021 FOR RENT 
без Charges for tires and brakes!Ремаркетата са 
с нови гуми и спирачки, имат VENTS и постав-
ка с резервна гума!Договор за 3 или 6 месеца, 
по желание на клиента може и за година.Едно-
месечен депозит и нищо повече. 850 460 4949 
8504604949 №19927

ФЛОРИДА
2014 UTILITY TRAILER,
Цена US$ 18,500.00, Зипкод 33702, 2014 UTILITY 
TRAILER DRY VAN SWING DOORS. 53' x 102' VIRGIN 
TIRES ALL AROUND "GOODYEAR" ALMOST BRAND 
NEW. TITLE IN HAND 7273313230 №19991

ИМОТИ 
Давам под наем

ЧИКАГО
СТАЯ ПОД НАЕМ,
Цена US$ 550.00, Зипкод 60004, Дава се стая 
под наем в чиста и уютна къща, намираща се в 
Arlington Heights IL 60004 Парко място- 1 кола В 
стаята има матрак-full size и скрин. 550$ на ме-
сец- всички консумативи включени. За повече 
информация : 773-983-9296 Ани 7739839296 
№20356
СТАЯ ПОД НАЕМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60016, Давам стая пад 
наем в Des Plaines IL за непушач 7739344547 
№20361
СТАЯ ПАД НАЕМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60016, Давам стая пад 
наем в Des Plaines IL за непушач 7739344547 
№20362
FOR RENT,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60706, FOR RENT: Напъл-
но обновен 1 Bdr Garden Apartment, със самос-
тоятелен вход, в района Harlem/Lawrence, в 
близост до магистралите, магазини и HIP Mall 
$1100 including utilities expenses (вкл. разхо-
ди за ток, газ, вода) За контакт : TEXT to 773 671 
0355 7736710355 №20354
ПАРКИНГ ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60176, Свободни пар-
коместа за камиони ,които не се движат ,RV 
на видео охраняем паркинг с асфалт в Burr 
Ridge.3122596960 3122596960 №20340
ONE BEDROOM FOR RENT,
Цена US$ 1,150.00, Зипкод 60074, available 1 
bedroom apartment for rent in Palatine, Please 
call or text if interested cell 224-848-0737. Thank 
you 2248480737 №20300

УЮТНА СТАЯ ПОД НАЕМ,
Цена US$ 450.00, Зипкод 60018, Давам под наем 
обзаведена стая с включени всички консума-
тиви за $450/месец. Уютен, чист апартамент на 
супер локация в близост до м-н Малинчо в Des 
Plains. 3475894266 №20294
2 BEDROOM TOWNHOUSE ,
Цена US$ 2,400.00, Зипкод 60169, For rent 
available starting December 1st 2 Bedroom 
townhouse in Niles, IL by Golf and dee rd. Fully 
remodeled with attached garage. Beautiful lake 
view from the terrace. Excellent location. Call or 
text me for more information at 224 432 0240. 
2244320240 №20223

ИМОТИ 
Продавам

ФЛОРИДА
АГЕНТ НА ИМОТИ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 32092, Ново 
строителство,покупко-продажба на имоти в 
най-старият град на САЩ: St Augustine. St John\'s 
County е една от най-бързо разрастващите се 
общини,ако планувате преместване или инвес-
тиция в района обадете се за безплатна консул-
тация. 773-818-2600 Мира 7738182600 №19910

УСЛУГИ 
Предлагам

ЧИКАГО
REALTOR ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Персонализирано 
обслужване за всички, които тырсят мечтания 
дом или перфектната наемна обстановка. Нека 
заедно направим вашият жилищен сън реал-
ност. 2243346082 №20275
MAGICIAN,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60194, magic for children 
birthday parties Ivan 708 415 0590 7084150590 
№20268
GLEDAM DECA,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60194, Gledam deca v 
doma si v Ho� man estate, Predlagam domashno 
prigotvena hrana igri zabavleniq I razhodki 
Telephone 224 659 1156 2246591156 №20251
ЗДРАВЕ В ТУРЦИЯ,
Цена US$ 0.00, Зипкод , E&M HEALTH предла-
га здравни услуги с 20-годишен опит в Турция. 
Предлагаме стоматологични услуги, трансплан-
тация на коса, всички видове операции, пластич-
ни операции, лечение на рак и Check-Up услуги. 
Безплатен транспорт. 905457170107 №20186

COAST TO COAST
COMERCIAL INSURANCE ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60173, Предлагаме вся-
какъв вид бизнес застраховки за всякакъв вид 
бизнес, като:транспорт, сервизи, лекарски ка-
бинети и т.н. www.maxguardinsurance.com 
8477487800 №20351

BG VOICE СВАЛЕТЕ СИ МОБИЛНОТО ПРИЛОЖЕНИЕ BG LINKEDBG LINKED И ПУБЛИКУВАЙТЕ БЕЗПЛАТНА МАЛКА ОБЯВА В РЕАЛНО ВРЕМЕ

ВАШАТА БЕЗПЛАТНА МАЛКА ОБЯВА ТУК
Как да публикувам малка обява?

ВАРИАНТ 1: От вашия компютър или мобилно устройство. Отидете на сайта BGVOICE.com в глав-
ното меню на началната страница, натиснете ОБЯВИ (ако отваряте сайта през мобилно устройство, на-
тиснете горе в десния ъгъл иконката, наподобяваща хамбургер, и след това изберете МАЛКИ ОБЯВИ 
от менюто, което ще видите). Попълнете формата за публикуване и изберете дата и брой издания за 
публикуване. Натиснете бутона ИЗПРАТИ, след като сте попълнили формата. Ако искате обявата ви да 
се откроява от останалите, на цветен фон, със снимка или с по-дълъг текст, имате възможност да за-
платите онлайн. 

ВАРИАНТ 2: През телефона си. Чрез безплатното мобилно приложение BG LINKED (което трябва да 
свалите от Google Play или App Store). След като свалите приложението, е необходимо да си създадете 
акаунт, за да може да публикувате обяви. Кликнете върху знака „плюс“ (+) и попълнете полетата за мал-
ката обява. Предимствата са, че обява, публикувана през BG LINKED, е видима веднага в секция „Малки 
обяви“ и потребители, които са заинтересовани от обявата ви, могат лесно да ви изпратят имейл или да 
се обадят. Всички обяви, публикувани през BG LINKED, са безплатни. 

Обява, публикувана чрез мобилното приложение BG LINKED, ще бъде публи-
кувана и в хартиеното, и в дигиталното издание на вестник BG VOICE за периода, 
който сте избрали. Както и обратно – обява, публикувана през сайта BGVOICE.
com, ще бъде публикувана в категория МАЛКИ ОБЯВИ на мобилното приложе-
ние BG LINKED.

Чрез BG LINKED можете да слушате радио BG VOICE, да намерите български 
бизнес близо до вас, да видите график на българските събития, да публикувате малка обява, да 

научите най-важните неща от деня.  

СВАЛЕТЕ СИ МОБИЛНОТО ПРИЛОЖЕНИЕ BG LINKEDBG LINKED И ПУБЛИКУВАЙТЕ БЕЗПЛАТНА МАЛКА ОБЯВА В РЕАЛНО ВРЕМЕ

МАЛКИ ОБЯВИ
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За мнозина Великден е и кулинарен праз-
ник, даващ повод да се съберат със семейства-
та си край трапезата. По традиция във всеки 
български дом тя е пищна и изобилна, но има 
ли всъщност правила в поднасянето на ястия-
та и каква я тяхната скрита символика?

Истината е, че подобно на Бъдни вечер, на 
Великден храната е много повече от храна, а 
по-скоро ритуал, отдаване на почит и начин 
да поискаме за себе си и близките си здраве, 
късмет и благополучие.

Основният момент в подготовката на ве-
ликденската трапеза е шаренето на яйцата, 
което се прави на Велики четвъртък или на 
Велика събота. Яйцето е възприемано като 
символ на вечния живот, слънцето и планети-
те, както и на вселенската хармония. Багрене-
то в червено пък е препратка към кръвта на 
Иисус Христос.

Ритуалът е задължително
да се върши по светло, 
не през нощта. Най-добре е сутринта, по из-

грев слънце.
До Великден яйцата се съхраняват непо-

кътнати, като няколко от тях е добре да бъдат 
занесени в храма на Велики четвъртък, за да 
присъстват на службите и да бъдат „свидете-
ли“ на Възкресението.

Първото обагрено в червено яйце, се запаз-
ва в дома до следващия Великден, като се 
съхранява в близост до икона на Богородица 
и Божия син за здраве и берекет. Ако оцелее 
здраво до следващата година, се пуска в те-
чаща вода.

Традицията със сборването с яйца и тях-
ното разчупване всъщност има своя по-дъл-
бок смисъл и се обяснява като победата на 
Възкресението над смъртта. Именно с този 
ритуал е добре да започне празничния обяд 
с всички членове на семейството, а яйцето 
трябва да бъде първата храна, която всеки ще 
опита. За най-силното и издръжливо яйце, на-
ричано в различните краища на България „бо-
рец“ или „борек“, се знае, че притежателят му 
ще бъде здрав през цялата година.

Втори по важност на трапезата са 

козунаците и обредните
сладки хлябове, 

които символизират тялото на Христос. По 
време на Тайната вечеря той взел хляб, бла-
гословил го, разчупил го, раздал на учени-
ците си и казал: „Вземете, яжте, това е мое-
то тяло!“. След причастието Христос признал 
пред своите ученици, че ще бъде предаден.

Приготвянето на козунаците е свещен ри-
туал, който днес, за съжаление, е често прене-
брегван. Някога те са били замесвани с квас, 

правен от най-възрастната жена в дома, която 
с пост и молитва отправяла молби към Бога за 
добрини в семейството. Един от важните мо-
менти в замесването на обредния сладък ве-
ликденски хляб, е „наричането“ му за здраве 
и късмет, както и проявата на изключително 
внимание и педантичност към продуктите. 
Прието е нито троха от брашното, което се из-
ползва за месенето, да не се изхвърля, тъпче 
или замита. Трохите се дават на птички или 
други домашни животни, а ако в дома оста-
не неизяден козунак, се раздава на бедните.

Според традицията е прието 

основното ястие на
великденската маса да бъде
агнешко, 
а едно от преданията гласи, че агне е било 

принесено в жертва в деня на Възкресението 
на Христос. Християнската традиция предста-
вя спасителя си като „Божи агнец“.

Исторически сведения обаче показват, че 
във вековете назад в България е имало разми-
навания с познатата ни днес традиция. Пред-
ците ни са приготвяли вместо агне по-често 
пуяк или мъжка птица, което се е възприема-
ло като продължение на живота. Основното 
ястие се е готвело с последното кисело зеле, 

останало от зимата, като това е било своеоб-
разен начин всичко старо да се даде за кур-
бан, а в живота на всекиго да се отвори място 
за ново и по-добро начало.

Агнешкото месо е изключително специ-
фично и по-трудно за приготовление. Най-до-
бре се допълва от аромата на следните под-
правки: джоджен, риган, майорана, мащерка, 
розмарин, лимонова кора, кимион, кориан-
дър, чесън. Подправките, за предпочитане 
свежи, се нарязват на ситно и се втриват с 
малко мазнина по цялата му повърхност. 

Неизменна част от великденската маса са и 

зелените благини, 
с които природата ни дарява щедро през 

пролетния сезон. Те символизират новото на-
чало, възкресението на живота. Присъстват 
на трапезата под формата на салати, но и в 
някои от основните ястия или гарнитурите 
към месото. Част от старите български тради-
ции е за Великден да се приготвя дроб сарма 
с обилно количество пресни джоджен и маг-
даноз, както и баница с коприва, лапад или 
спанак.

Често пропускани на великденската тра-
пеза са маслото и млечните продукти, кои-
то също носят своята християнска символи-
ка. Бучката масло, ако е оформена като агне, 
се нарича „баранек“ и отбелязва края на Ве-
ликия пост. Сиренето и производните му пък 
символизират смиреността.

Подобно на Бъдни вечер, на Великден 
също е задължително на централно място на 
трапезата да бъде поставена свещ, най-добре 
осветена и взета от черква. Тя е най-големи-
ят символ на Възкресението, на неуморната 
будност и олицетворява живота. Пламъкът 
на свещта е метафора на човешката душа, но 
и на връзката й с всички духовни сили във 
Всемира. Със свещ се благославят трапезата, 
ястията и всички присъстващи край масата. 
Хубаво е в близост до свещта да се постави и 
купичка със сол, която символизира семейно-
то благополучие и „гони“ злите сили.

На масата се слагат още вода и вино. Во-
дата, според християнските вярвания, има 
пречистваща сила и символизира Христовия 
дух, сълзите и кръщението. Виното, най-ве-
че червеното, се възприема за символ на 
кръвта на Иисус.

Подобно на Бъдни 
вечер, на Великден 
храната е много повече 
от храна, а по-скоро 
ритуал

Какво да сложим на 
Великденската трапеза?

Сн.: Pixabay
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Полунощ е. Медицинската 

сестра буди болен пациент.

- Какво има? - пита

сънен той.

- Много се извинявам,

забравила съм да ви дам

приспивателното.

  
Селски лекар кара с превишена скорост. Жена му 

казва:

- Намали малко, ще ни глоби катаджията!

- Няма, дал съм му 3 дни болнични!

  
Лекарят казва на медицинската сестра в кабине-

та си:

- Сестра, имам огромна молба към вас. Моля ви, 
престанете да пишете своите рецепти за сладкиши 
по моите рецептурни бланки. Ето, миналата седми-
ца, например, в една аптека са направили торта на 
един мой пациент.

  
- Помощ, помощ! - чува се сърцераздирателен вик в 

един от вагоните на влак. - Има ли на този влак лекар?

От едно купе изскача човек по чорапи и тича по 
посока на виковете.

- Аз съм лекар! На кого е необходима помощ?

- На мен! - радостно отговаря един от седящите в 
купето пътници. - Докторе, я ми кажи болест на гър-
лото със седем букви...

  
Прокурорът към обвиняемата:

- Госпожо, като сложихте миша отрова в яденето и го 
дадохте на мъжа си, изпитахте ли угризения на съвестта?

- Да.

- И кога стана това?

- Когато поиска допълнително.

  

  
- Вашият мъж от естествена смърт ли си отиде?

- Какво говорите! Имаше си личен лекар.

  
- Докторе, след тая операция от апандисит ще 

мога ли да пея?

- Ама, разбира се.

- Егати... преди хич не можех!

  
  

- Нещо не си в настроение!

- Мани, тръгнахме с жената да се развеждаме... и 
не стигнахме до адвоката!

- И що така?

- Ми, скарахме се!

  

https://www.facebook.com/neli.nova.9
https://www.facebook.com/neli.nova.9
https://www.facebook.com/nasko17
https://www.facebook.com/stilian.dinev.56
https://www.facebook.com/neli.nova.9
https://www.facebook.com/neli.nova.9
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Тази седмица ще имате нуж-
да от качества като внима-
телност, последователност 
в действията си и предпаз-
ливост. По-добре е да не за-

почвате нови неща. Партньорите могат да ви 
разочароват. По-добре е да се занимавате с 
незавършени проекти. Опитайте се да спо-
рите по-малко с шефа си. Децата могат да 
ви озадачат с проблемите си. В четвъртък се 
вслушайте в своята интуиция. 

 ОВЕН РАК ВЕЗНИ КОЗИРОГ

 ТЕЛЕЦ ЛЪВ СКОРПИОН ВОДОЛЕЙ

 БЛИЗНАЦИ ДЕВА СТРЕЛЕЦ РИБИ

АСТРОЛОГИЧНА ПРОГНОЗА

Тази седмица може да е пъл-
на с изкушения. Възможно е 
да се опитат да ви измамят 
или да ви използват за свои 

цели. Бъдете нащрек и не се пристрастявайте 
към лесните варианти. Опитайте се да не из-
бягвате трудни разговори с колеги и шефове. 
Също така не поемайте допълнителни задъл-
жения. Препоръчително е през седмицата да 
се опитате да намалите амбициите си, да бъ-
дете разумни в разходите си.  

През тази седмица ще има-
те успех в насърчаването 
на нови идеи и оригинални 
разработки. Гарантирано ви 

е благоприятното отношение от страна на на-
чалниците и колегите. Пазете добрите отно-
шения между близките си – не допускайте 
обиди и недоразумения. Събитията, които ще 
започнат тази седмица, може да придобият 
неочакван характер. Петък и събота са добри 
дни за пътувания извън града.  

През тази седмица ситуаци-
ята ще бъде най-благопри-
ятна за любов и романтика. 
Не бързайте с нещата. По-

добре бъдете внимателни – вашият неудър-
жим темперамент и избухлив нрав заплаш-
ват да доведат до сериозни кавги с важните 
за вас хора. Може да започнете най-големите 
и важни неща; всичко ще доведе до прекрас-
ни резултати. В четвъртък ви очаква прият-
на среща.  

Препоръчително е да внима-
вате какво казвате, в проти-
вен случай съществува риск 
да си навлечете неприятно-
сти. В сряда може да имате 

нужда от помощ от приятели и колеги – ще ви 
бъде трудно да се справите с голям обем ра-
бота. Добри новини, свързани с личния ви жи-
вот, са вероятни в сряда. В четвъртък и петък 
е възможно да ви преследват недоразумения, 
бъдете максимално концентрирани.  

Тази седмица ще бъдете 
просто незаменим, където и 
да се намирате. Очакват ви 
най-благоприятни промени 
в кариерата. Ще създадете 

ново запознанство и човекът отсреща ще ви 
окаже безценна услуга. Вероятни са успешни 
преговори и интересни пътувания. Единстве-
но предупреждение: вашият успех може да 
предизвика завист, така че бъдете търпеливи 
и не се поддавайте на провокации.  

Новата седмица ще бъде 
градивна и благоприятна за 
вас. Ще получите повише-
ние на заплатата. Авторите-
тът ви сред колеги и начал-

ници расте. Възлагат ви се все по-отговорни 
задачи и ще свършите чудесна работа с тях. 
През дългите уикенди се откъснете от сума-
тохата и рутината и се погрижете за това в 
личния ви живот да има повече цвят и кра-
сиви моменти.  

Постарайте се тази седми-
ца да не се поддавате на из-
кушения и провокации. По-
добре е предварително да 
очертаете линията си на по-

ведение и да се придържате към нея на всяка 
цена. В средата на седмицата може да имате 
преразпределение на задълженията в работа-
та, в резултат на което да придобиете по-го-
ляма самостоятелност. В четвъртък и петък 
може да ви дойдат неочаквани гости.  

Новата седмица ще бъде ва-
шето време. То ще ви пома-
га да разкриете творческия 
си потенциал, да натрупа-
те сила и енергия. Вероятни 

са пътувания и срещи, които ще ви обогатят 
с разнообразни впечатления. Ще почувствате 
хармонията и радостта от живота. Проявата 
на търпение и спокойно изчакване ще ви до-
несе успех в личния живот. 
 

През тази седмица не поз-
волявайте на мързела да се 
доближи до вас, в противен 
случай той ще ви попречи да 
постигнете резултати. Няма 

нужда да правите грандиозни планове, по-до-
бре е да се съсредоточите изключително вър-
ху ежедневните текущи дела. Бъдете мъдри 
и предпазливи, старайте се да избягвате про-
блеми и конфликтни ситуации в отношения-
та с партньорите. Определете ясни цели.  

През тази седмица е добре 
да обърнете повече внима-
ние на работата си, препо-
ръчително е да започнете 
да изчиствате натрупаните 

дела. Ще трябва да отделите много време за 
решаване на текущи проблеми, свързани с 
финансовия сектор. Уикендите ще ви зарад-
ват, това са дните, в които можете да се сре-
щате с приятни хора, да се забавлявате и да 
ходите на гости.  

Тази седмица може внезап-
но да ви въвлече във водо-
въртеж от събития: актив-
на кореспонденция с бизнес 
партньори или срещи, крат-

ки пътувания. Сряда заплашва да бъде един 
от най-трудните дни от седмицата в психоло-
гически план. В края на седмицата се поста-
райте да отделите поне малко внимание на 
дома си. Това е подходящ момент да се отър-
вете от натрупаните боклуци.

https://www.brookhavenmarket.com/
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Исторически хората са променяли телата си 
по различни начини – с татуировки, пиърсинг, 
белези, импланти или дори с деформиране на 
части от анатомията. Въпреки повсеместно-
то разпространение на различни традиции, 
включващи изменения в тялото, не винаги е 
ясно защо това се е правело. Културните тра-
диции са силен фактор, както и стандартите 
за красота, които се различават във времето и 
на различните места, пише Science alert.

Нов анализ на останките на хора, живели 
в Готланд, Швеция, от епохата на викинги-
те преди около хиляда години, показва, че 
собствените им модификации на тялото са 
подсилвали социалната идентичност. Архео-
лозите Матиас Топлак от Музея на викинги-
те в Хайтабу и Лукас Керк от Университета в 
Мюнстер, Германия, установяват, че 

хоризонталните жлебове,
изпилени в зъбите, 
може да са били знак на група търговци. 

Освен това единствените случаи на умиш-
лено прекрояване и удължаване на черепа, 
свързани с епохата на викингите, са открити 
при три жени от Готланд. Произходът и зна-
чението на тази конкретна модификация са 
трудни за изясняване.

„Въпреки че и двете форми на модифика-
ция на тялото са обект на широко внимание 
в други културни контексти, специфичните 
прояви на тези обичаи в обществото от епоха-
та на викингите все още не са систематично 
изследвани от гледна точка на социалните им 
последици“, пишат изследователите.

Модификацията на зъбите и черепа се поя-
вява под различни форми при различни кул-
тури в продължение на хиляди години. От из-
вестно време е известно, че скандинавците са 
практикували модифициране на зъбите, като 
майсторски изпилени хоризонтални жлебове 
са открити върху зъбите на мъже от епохата 
на викингите от днешните Швеция и Дания 
в практика, която, изглежда, се е запазила в 
продължение на векове.

Най-голямата концентрация на останки с из-
пилени зъби е открита в Готланд, което може 
да подсказва, че практиката е възникнала 
там..., но това също така прави региона отли-
чен пример за разбиране за какво са служели 
изпилените зъби. Дали северняците от време-
ната на викингите просто са смятали, че из-
глеждат добре, или са имали по-дълбока цел?

Предишни изследвания показват, че тела-
та с изпилени зъби може да принадлежат на 
определена група хора. В анализа на костите 
на около 130 такива мъже Топлак и Керк от-
белязват, че останките са били депозирани на 
места, за които се знае, че поддържат търго-
вия и че всички индивиди с изпилени зъби, 
изглежда, са възрастни мъже. Освен това 
всички останки с изпилени зъби в едно гро-
бище в Готланд са намерени на едно място, 
много от тях с лицето надолу, което подкрепя 
възможността това да е било 

мястото за погребение на
неместни лица, 
които периодично са пребивавали в града.
„Ето защо изказваме предположението, че 

обичаят да се изпиляват зъби може да е бил 
свързан с търговските дейности на по-големи 
групи професионални търговци, пишат те. Спо-
ред тази теория те може да са функционирали 
като ритуал на инициация и знак за идентифи-
кация за затворена група търговци, като няка-
къв предшественик на по-късните гилдии“.

Макар да е възможно това да е била иденти-
фикационна характеристика на търговците от 
Готланд, самата практика в никакъв случай не 
се е ограничавала само до това място. С вариа-
циите в броя на изпилените зъби и броя на ли-
ниите на зъб, изпиляването на зъбите може да 
е имало различни цели в различните части на 
Швеция и Дания от епохата на викингите.

Що се отнася до трите жени с модифициран 
череп, в гроба на едната е имало малко оце-

лели вещи, но другите две са били погребани 
с богатите накити и дрехи, свързани с погре-
бенията в Готланд, което предполага, че те са 
били приети и ценени членове на своите общ-
ности. Въпреки че досега модифицирането на 
черепа не е било свързвано с култури в този 
регион, предишен ДНК анализ установи, че 
една от жените е от Готланд, а друга – от Бал-
тийския регион, което означава, че практиката 
не може да бъде сигурно поставена извън Гот-
ланд, както е наблюдавано в други гробища.

Възможно е жената от Готланд да е родена 
на друго място, но от родители от Готланд, да 
е претърпяла обвързване с череп в ранна дет-
ска възраст и след това да се е върнала в Гот-
ланд. Така или иначе, и 

трите жени изглежда са
свързани по някакъв начин 
Те са живели по едно и също време и изглеж-

да, че за оформянето на черепите им е използ-
ван един и същ метод. Тъй като модификациите 
на тялото им не са били по-широко възприети 
от викингските общности, в които са живели, 
изследователите смятат, че те са имали малко 
значение там и следователно трябва да е бил 
извършван някъде другаде, вместо на Готланд.

Изпиляването на зъбите и оформянето на 
черепа представляват два различни подхода 
към модификацията на тялото в Готланд през 
епохата на викингите, казват изследователите.

„Обществото на Готланд от епохата на ви-
кингите е използвало обичая за пилене на 
зъби като вътрешна знакова система в соци-
алната си комуникация. Като съзнателно и 
активно избрано въплъщение на възрастни-
те, предимно мъже, ние твърдим, че зъбни-
те пили са били предназначени предимно за 
ендогенна междуличностна комуникация – 
членовете на определена социална група са 
можели да се идентифицират помежду си, 
пишат те, модификацията на черепа, от дру-
га страна, е била наложена на трите жени по 
време на най-ранното им детство, за да изра-
зи принадлежността им към определена со-
циална група. Това въплъщение също изра-
зява форма на ендогенна междуличностна 
комуникация, т.е. като комуникация в рам-
ките на по-голяма културна група. На остров 
Готланд обаче този знак вероятно е бил непо-
знат на по-широкото общество“.

Невъзможно е да знаем със сигурност как-
ва функция е изпълнявала модификацията 
на тялото, практикувана от нашите отдавна 
починали предшественици. Въпреки това, ако 
подходим към нея в контекста на общуването 
и общността, може би ще успеем да открием 
началото на разбирането.

ЛЮБОПИТНО

Скандинавците от епохата 
на викингите са изпилявали 
зъбите си, за да покажат 
социален статус?

Културните традиции 
са силен фактор, 
както и стандартите 
за красота, които 
се различават 
във времето и на 
различните места

ВАСИЛ ДИМОВ
vasil@bgvoice.com

Сн.: ЕРА/БГНЕС
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Британският държавен глава крал Чарлз III се вър-
на към публичните си задължения, след като лекари-
те заявиха, че са „много окуражени“ от напредъка на 
лечението му от рак. 

Първият му ангажимент заедно с кралица Камила 
беше в център за лечение на рак на 30 април. Двой-
ката ще бъде домакин и на държавното посещение на 
император Нарухито и императрица Масако от Япония 
през юни. 

Обявявайки ограниченото завръщане на Чарлз, го-
ворител на Бъкингамския дворец заяви, че е „твърде 
рано да се каже“ колко още ще продължи лечението 
му. Но отбеляза, че медицинският му екип е „много 
окуражен от постигнатия до момента напредък и ос-
тава позитивно настроен относно продължаващото 
възстановяване на краля“. „Темпото на програмата на 
краля ще бъде внимателно премерено, докато възста-
новяването му продължава в тясна консултация с ме-
дицинския му екип“, добави говорителят. 

Съобщението следва труден период за кралското 
семейство, след като и 75-годишният Чарлз и 42-го-
дишната му снаха Катрин, принцеса на Уелс, разкри-
ха, че имат рак. 

Шакира издаде дванадесетия си албум Las Mujeres Ya 
No Lloran, а много от песните са посветени на раздялата 
й с испанския футболист Жерар Пике. Новият й албум, 
чието заглавие се превежда като „Жените вече не пла-
чат“, е катарзисен за 47-годишната певица, макар че тя 
изглежда щастлива с новата си любов – актьора Люсиен 
Лавискон, с когото се запозна на снимачната площадка 
на клипа към песента й Punteria с участието на Карди Би. 

Явно певицата се е примирила с раздялата си с Пике, 
като каза на Джими Фалън в Tonight Show, че той я е 
„дърпал“ надолу и сега се чувства „свободна“. 

„Всяка от 16-те песни описва момент, в който съм се 
справяла с интензивни емоции или съм ги развивала. 
Бях в режим на бягство или борба.“ Шакира казва, че ми-
сията й с дванадесетия й албум е била да „даде възмож-
ност на другите да намерят собствената си сила“ чрез 
музиката, след като е намерила своята собствена. „Вина-
ги съм си мислела, че съм слаб и крехък човек; че няма 
да оцелея в определени ситуации“, пояснява тя.

ЛЮБОПИТНО

Дженифър Анистън ще издаде 
мемоарна книга, в която ще раз-
каже за връзката си с Брад Пит. 
„Джен най-накрая е готова да раз-
каже всичко. Тя е осъзнала, че жи-
вотът е кратък, така че защо да не 
го направи сега?“ – отбелязва из-
точник пред британския таблоид 
In Touch, като добавя, че актриса-
та се е вдъхновила от феновете и 
от покойния си колега от „Прияте-
ли“ Матю Пери, който написа ме-
моари. 

Според източника актрисата от 
години си води дневник на бла-
годарността и мемоарите й няма 
да съдържат нищо излишно, той 
уверява, че вече е виждал ръко-
писите и има тайни, които тя не 
е разкривала досега. „Разбира се, 
най-голямата от тях се отнася до 
Брад – и впоследствие до Андже-
лина Джоли. Джен знае, че хората 

искат да чуят всичко за аферата й 
с Брад и истината за развода им, 
особено след като Брад и Андже-
лина вече се разделиха". 

В мемоарите си 55-годишната 
Дженифър Анистън ще засегне 
темата за майчинството, като ще 
разкаже за опитите за инвитро и 
причините, поради които не е оси-
новила деца.

Бритни Спиърс официално е 
уредила делото си за попечител-
ство с баща си Джейми Спиърс. 
Въпреки че настойничеството бе 
прекратено още през 2021 г., про-
изводството по този въпрос е при-
ключило едва сега. Според TMZ 
съдът е решил Бритни да плати съ-
дебните разноски на баща си в раз-
мер на 2 милиона долара. Тя няма 
да получи нищо. 

След като е напуснала съдебно-
то заседание, Спиърс, според Daily 
Mail, е била в компанията на бив-
шия затворник Пол Ричард Солиз, 
за когото се говори, че може да е 
новият й приятел. Певицата счупи-
ла и предното стъкло на колата си 
отвътре, тъй като стъпила с крака-
та си върху панела и така пробила 
стъклото с пета. 

Бритни Спиърс попадна под опе-
ката на баща си през 2008 г. след 
нервен срив, дължащ се на при-

страстяване към алкохол и нарко-
тици. Както тя каза по-късно, се-
мейството й нарушавало правата й 
по време на настойничеството и я 
е малтретирало, като напълно кон-
тролирало живота и финансите й. 
Спиърс призна, че й е било забра-
нено да забременява и дори е била 
принудена да си сложи спирала.

Дженифър Анистън 
пише мемоари

Осъдиха Бритни Спиърс 
да плати над 2 милиона 
долара на баща си

Шакира разкри как е 
успяла да преодолее Пике

Крал Чарлз III с ограничени 
публични изяви по време на 
лечението си

https://www.redfin.com/openbook/real-estate-lawyer/chicago-elena-costa-sp423743
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Кание Уест планира да отвори 
собствено порно студио и марка 
Yeezy Porn. Студиото може да отво-
ри врати още това лято и ще бъде 
част от цяла марка за развлечения 
за възрастни. Кание Уест и коле-
гите му обсъдиха идеята с ветера-
на в индустрията Майк Моз. Това е 
бившият съпруг на порно актриса-
та Сторми Даниелс, която широка-
та публика познава от скандалния 
случай с бившия американски пре-
зидент Доналд Тръмп. Твърди се, 
че той й платил, за да мълчи за сек-
суалния си контакт с него по-мина-
лото десетилетие

Кание Уест доста често в работа-
та си открито говори за своите сек-
суални фантазии и увлечение към 
порното. Той е правил рап изпъл-
нения на подобни сценарии с раз-
лични жени, с които е бил, вклю-
чително с бившата си съпруга Ким 
Кардашиян. Сега той контролира 

как се облича сегашната му съпру-
га Бианка Ченсори: нейните изо-
бражения често стават обект на 
широко обсъждане поради тяхна-
та едва и не порнография. 

Дейвид Бекъм съди за измама 
актьора Марк Уолбърг, с когото се 
сприятелява след преместването 
си в Лос Анджелис през 2007 г.

Тогава знаменитостите, които 
живеели в един и същи квартал, 
били събрани, наред с други неща, 
от темата за спорта. Подобно на 
Дейвид, Марк се опитва да поддър-
жа добра физическа форма, а ос-
вен това е акционер във веригата 
фитнес студия F45 Training. Взаи-
модействието му със световната 
футболна звезда доведе до съгла-
сието на Дейвид да стане предста-
вител на F45. Договорът изисква-
ше от Дейвид редовно да показва 
в профилите си в социалните мре-
жи как тренира с марково оборуд-
ване в някой от фитнес центровете 
на F45, като в замяна щеше да по-
лучи дял от компанията.

Спортистът изпълнява добросъ-
вестно своята част от сделката, но 
според Бекъм Уолбърг решава да го 

измами. Според подадения от Дей-
вид съдебен иск актьорът не само е 
забавил прехвърлянето на акциите 
с няколко месеца, но и е изчакал це-
ната да падне от 12 на три долара 
за акция. В резултат на това Бекъм 
е загубил 8.5 млн. паунда. Разбира 
се, футболистът не беше доволен 
от този резултат и реши да потърси 
справедливост в съда.

Българската кинозвезда Мария Бакалова е част от 
актьорския екип на приключенския филм на Apple и 
Skydance.

Apple и Skydance приветстваха четирима от актьор-
ския състав на приключенския екшън Mayday от сцена-
ристите-режисьори Джонатан Голдщайн и Джон Фран-
сис Дейли: Мария Бакалова, Марчин Дорочински, Ловел 
Адамс-Грей и Кларк Джонсън.

Подробности за сюжета на филма и ролите им са в тай-
на. Както вече беше обявено, Райън Рейнолдс и Кенет 
Брана са водещи в проекта, базиран на оригинален про-
ект на Голдщайн и Дейли, който е разработен съвместно 
със Skydance.

Произхождащ от партньорството за първи път между 
Apple и Skydance Media, Mayday се продуцира от Дейвид 
Елисън, Дана Голдбърг и Дон Грейнджър от Skydance, за-
едно с Рейнолдс, Ашли Фокс, Джони Паризо и Патрик Гу-
инг за Maximum Effort. Голдщайн и Дейли също са про-
дуценти, а Карин Сейдж наблюдава проекта за Skydance. 

Новото гадже на Селена Гомес Бени Бланко заяви, 
че той е последният, който е разбрал, че са влюбени 
един в друг. „Аз бях последният, който разбра за това“, 
каза 36-годишния Бланко. „Лудост е, когато партньор-
ката седи точно пред очите ти през цялото време, а ти 
дори не я забелязваш. И изведнъж идва прозрението, 
че става дума за любов".

Самата Селена, въпреки постоянните критики към 
приятеля си, го нарича „най-доброто нещо, което ня-
кога й се е случвало“.

Но феновете на певицата вярват, че тя може да на-
мери по-добра „половинка“ за себе си и изобщо тя се 
среща с Бени, защото се чувства самотна. Наскоро фе-
новете критикуваха Бени, решавайки, че той има лошо 
влияние върху Селена. Тя публикува откровени сним-
ки в своя Инстаграм и веднага ги изтри. Според фено-
вете тя изглеждаше подпухнала и болезнена, затова 
те подозираха, че нещо не е наред с нея. Например под 
влиянието на Бени актрисата се върна към бурните 
партита, които бяха противопоказани за нея по здра-
вословни причини.

ЛЮБОПИТНО

Мария Бакалова участва 
в приключенския екшън 
на Apple – Mayday

„Половинката“ на Селена Гомес 
бил последният, който вдянал, 
че са влюбени

Дейвид Бекъм съди Марк 
Уолбърг за измама

Кание Уест отваря 
порностудио
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Великден на остров Корфу е като никъде 
другаде по света. Това е огромен религиозен 
празник и най-важният в Гръцката православ-
на църква. Великден в Корфу обаче придоби-
ва съвсем друго значение. За повечето гърци 
прекарването на празника тук е възможност, 
която се случва поне веднъж в живота.

Всеки гръцки остров и различните области 
в континентална Гърция имат свои собстве-
ни обичаи по време на Великден и Страстната 
седмица. Корфу обаче всяка година привлича 
хиляди хора от Гърция и чужбина.

Празниците започват
седмица по-рано
Страстната седмица започва на Цветница 

в църквата „Свети Спиридон“ (също така све-
тец-патрон на Корфу). Оттам тръгва най-голя-
мото литийно шествие, което преминава по 
цялата дължина на стените на венецианския 
град. Провежда се всяка година без изключе-
ние от 1630 г. насам и напомня за чудодейно-
то избавление на Корфу от разпространение-
то на „смъртоносната чума“ през 1629 г.

Един от най-интересните моменти на този 
ден е участието на градските филхармонии (из-
вестни още като „духови оркестри“). Това не са 
само един или два от тези оркестри, а общо 18. 
По време на церемонията се получава гранди-
озно музикално кресчендо от гледки и звуци.

Велики понеделник
Една спокойна разходка по улиците на гра-

да е достатъчна, за да стимулира вкусови-
те рецептори. Традиционното приготвяне на 
великденски ястия започва в този ден. Сред 
многото местни деликатеси може да се усети 
аромата на Foyatsa, който се носи из възду-
ха. Това е традиционен сладък хляб с червено 
яйце, което обикновено е поставено в средата.

По време на Великден е популярен и 
Mandolato. Вкусен макарон с бадеми и мед. 

Велики вторник
В градските църкви се разказва историята 

на Мария Магдалена чрез красиви византий-

ски песнопения. Тези служби се провеждат 
в следобедните часове. Друго интересно съ-
битие е „Нощта на поезията“ в Перистила на 
Стария дворец.

Велика сряда, Велики
четвъртък
В тези дни по време на сутрешната служба 

в църквите се извършва Светото миропомаз-
ване. Междувременно се изпълняват и Хим-
ни, изпълнени от Общинския хор, които се 
провеждат в Общинския театър.

Разпети петък
Погребалните камбани събуждат жителите 

и гостите на Корфу в този ден. Символизирай-
ки траура за смъртта на Исус, всяка църква 
ще има малко по-различен звън.

Рано на този ден млади момичета ще запо-
чнат да украсяват епитафията с цветя (с мно-

го красиви бели лилии). Църковните служби 
възпоменават слизането на Христос от кръста 
и това наистина е вторият по важност ден от 
гръцкия православен Великден.

Литургията се подчертава от изнасянето на 
Епитафа от църквата под съпровода на хор 
и филхармония. Хората следват епитрахила 
и обикновено обикалят целия периметър на 
църквата. Обикновено децата държат малки 
цветни фенери, което създава красива глед-
ка отдалеч.

Всеки епитрахил се появява в определено 
време и се събира в центъра на града. Хиля-
ди свещи светят по протежение на пътя, по 
който минава всеки епитрахил, отбелязвайки 
маршрута на свещената церемония. Послед-
ният, който излиза от църквата и се появява 
по улиците, е най-впечатляващият. Епитафи-
ята от катедралата на Корфу ще излезе от 
църквата около 22:00 ч., придружена от ня-
колко филхармонии. Всяка от тях свири своя-
та траурна музика, която допринася за екста-
тичната атмосфера на вечерта.

Великденска събота
в Корфу
Събитията и обичаите на Велика събота са 

това, което наистина правят Великден в Кор-
фу уникално преживяване.

Денят започва рано, около 06:00 ч. В църк-
вата на Дева Мария „Ксенон“ се провежда 
възстановка на земетресение. Същото земе-
тресение, което се е случило по време на Въз-
кресението на Исус Христос. Разбира се, тук 
няма специални ефекти от холивудски тип. 
Обичаят е пресъздаден със звукови ефекти. 
Хората държат маси от големи червени гли-
нени съдове, пълни с вода, обикновено на 
балконите и терасите си.

Когато около 11 ч. бъде обявено първото 
Възкресение, те започват да ги хвърлят надо-
лу и върху празните поддържани улици точ-
но под тях. Звукът от стотици глинени гър-
нета, които се разбиват по калдъръмените 

улици едновременно, със сигурност може да 
бъде оглушителен и е напълно символичен 
начин да се подчертае земетресението.

През това време хората си казват един на 
друг Christos Anesti, (Христос възкръсна), на 
което те отговарят Alithos, (той наистина въз-
кръсна).

Католическата църква провежда вечерната 
литургия в 22:00 ч., така че тя да завърши до 
23:00 ч. Причината за това е, че хората, които 
присъстват на католическата служба, могат 
да посетят и православната, среднощна меса, 
която започва в 23:00 ч. Двете църкви съжи-
телстват и празнуват заедно важни религи-
озни празници. Великден не е изключение от 
това правило. Навсякъде, където погледнете, 
има хиляди запалени свещи и фенери. Всеки 
от присъстващите държи бяла свещ, симво-
лизираща Възкресението на Христос, което 
се извършва точно в 12:00 ч. в полунощ.

Барабанни ритми, зрелищни фойервер-
ки създават едно истинско „преживяване за 
Възкресение“.

Нощта, разбира се, не свършва тук. След 
среднощната литургия семействата се съ-
бират около трапезите си за голяма трапе-
за с чудесна храна, която да задоволи вкуса 
на всеки. Тя се състои от агнешко месо, хляб 
Foyatsa и специално приготвена супа, за да 
може стомахът да започне бавно да смила 
месото след Великия пост.

Великденска неделя
в Корфу
Денят на Възкресение се смята за ден за се-

мейни събирания, весела музика и много хра-
на. След като сутринта са присъствали на цър-
ковната служба на любовта, това е чудесен 
завършек на една седмица на „свещено“ зна-
чение и траур. Седмица на интензивни емоции. 
Седмица на впечатляващи гледки и звуци по 
красивите улици на град Корфу. Със сигурност 
това е едно толкова уникално преживяване, 
което ще остане с всеки до края на живота му.

ПЪТУВАНИЯ

Празниците започват 
седмица по-рано

На остров Корфу 
празнуват Великден като 
никъде другаде по света

Сн.: Spitiprifti.gr

Сн.: Villa1870corfu.com

Сн.: Сorfu-greece.com
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